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CVUECEISVUECE U 
SPOMBI NA P O G N U

Na četvrtu obljetnicu oslobađanja milJevačKIh sedam sela, cvijeće 
I svijeće položili su pred Veliki križ podignut uz crkvu Imena Isusova 
u Drinovcima, predstavnici Qrada Dmiia na čelu s gradonačelnikom An
tom Matičem ta zapovjednik 142. brigade HV Ivan Vukić-Niper sa surad
nicima. Vijence su položili i zapalili svijeće i pripadnici 113. brigade HV, 
ta predstavnici Udruge prijateljia Miljevaca iz Splita, kao i rodbina sedmo
rice poginulih hrvatskih vitezova u miljevačkoj akciji. Svetu misu zadužni
cu za poginule u drinovačkoj crkvi vodio je tamoinji župnik fra Bemardin 
Vučić. K,|),

(Snimio: V. PO U ćj

SJEDNICA POGLAVARSTVA ŽUPANIJE ŠIBENSKE

ODGOĐENE IZMJENE I DOPUNE 
P R O R A Č U N A

Prihodi proračuna Županije šiben
ske manji su za 9 miiijuna kuna u od
nosu na planirane, prvenstveno zbog 
toga ito  je iz državnog proračuna, um
jesto 35 miiijuna stiglo 22 milijuna kuna 
pa su potrebne izmjene i dopune pro
računa o kojima je raspravljalo Pogla
varstvo šibenske županije na sjednici 
održanoj ovog tjedna. Prijedlog ito  ga 
ja izradila s t ^ n a  služba nije prihva
ćen, vraćen je na doradu pa su Izmje
ne i dopune proračuna odgođene na 
poticaj šibenskog podžupana Ive Bai- 
ce koji je ocijenio da su upitne određe
na smanjenja izdataka i da kriterij nisu 
jasni. Prema prijedlogu stručna službe 
koji je obrazložila Milica Bitušlć, najviše 
bi bili smanjeni izdaci za šibensku Op
ću bolnicu i to s planiranih 1.200.000 
kuna na svega 500tXI0. To  ipak nije 
izazvalo veću pozornost članova Po
glavarstva unatoč tomu što je razina 
zdravstvene zaštita u Šibeniku kmako

već mizerna. Trebali bi, I to za 150.000 
kuna, biti smanjeni I troškovi za repre
zentaciju I za službena putovanja, te iz
daci za rad Muzeja grada Šibenika. Is
todobno bila bi povećana izdvajanja za 
politička stranke što sa čini nelogičnim 
i neprimjerenim, međutim, to je obve
za, objasnila je M. Bilušić, budući da je 
takvu odluku o financiranju političkih 
stranaka donijela Županijska skupšti
na. U Županijskom proračunu predvi
đena su i dodatna sredstva za Službu 
Mtne pomoći u visini od 200.000 kuna. 
Sredstva planirana za Dom zdravlja 
u Drnišu trebala bi biti manja za 
100.000 kuna. A  donacija ljekarne 
u Drnišu nije niti predviđana. Medu 
jtroračunsklm prihodima koji rastu su 
porezi na plača zaposlenih kod privat
nih poslodavaca te od ostalih poreza 
što ih plačaju poduzetnici.

članovi Poglavarstva nisu prIhvattN 
niti zahtjev O ^ n a  Skradin da daju

mišljenja na prijedlog za donošenje 
odluke o utvrđivanju interesa Republi
ke Hrvatske u vezi s izgradnjom tvorni
ca pršuta u Laškovici. Traži sa, da sa 
zemljišta koja ja u vlasništvu Hrvatskih 
šuma dš u vlasnittvo Općini Skradin 
kako bi se na njemu Izgradila ta tvorni
ca. članovi Poglavarstva ocIjerMi su da 
nije do kraja proveden zakonski postu
pak koji mora prethoditi davanju tak
vog mišl|anja pa su zatražili da se on 
Ispoštuje lako protiv toga da sa takva 
tvornica gradi u Laškovici nisu imali ni
šta. Problematično ja to, istaknuto je, 
što je Općina Skradin već ustupša 
besplatno to zemljište poduzeću Čala- 
-Trada iako ono nije u njazirHi vlasnli- 
tvu, a može joj sa dogoditi da državi 
mora platiti nadoknadu kako bi postala 
njegovim vlasnikom. D. PCRIČ

OD ČETVRTKA DO ČETVRTKA
ReglonaM ured za prognanika I br- 

bjegkce počeo ja s uvođenjem u sta
tus povratnika osoba koje su t hijsls 
u području oelobodeoom ptgo I u Uja
ku aketje aBlesak«. Povratnik je osoba 
koja se useHla u stan M kuću W je do-

povratnlka ne mogu đobiU sve osobo 
koja se nisu vralUe, kao ni oni progna- 
nlei koji su odbNI stan Hl kuća dodše 
lena Im na privremeno korišisnjo. Od 
M . Hpnja prognanlei koji potječu 
a podračja oelebodenog u akciji »Ohi- 
ja> C|l su stambeni objskU prve, drugo

noj prijavi I prodaji komplebie doku
mentacija. Najviše molba odMjsno je 
u viUču na VMiebna te u vrUču Vjeveri
ca. O  rezuitalima upisa sisđečih dana 
raepravla tče članovi Upravnog r ije ^  
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Podjelom učenIćkHi knjižlea I svje- 

dnrltaba završen je cftlua pelogodlš- 
njag rađa drniška osnovne škola 
u prognaničkim csnlfbna u Slobrsču, 
libenHai I SpMu. U praMdoj školskoj 
godini drniška osnovna škola djelevals 
je I u ptogonslvu u maUčnoj škol 
u Drnišu. Nastava ča se agedečeškel-

grdw slalus prognanu« odnosno uvo- 
ćaaa u stabw povrabdka. UkoK o ne

u gradu DnUšu I okcbrbn selme. Ob- 
nardjaju sa škole u Pakovu tski I Kao- 
čkiama, a de početka školske godkie
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Dr. ZUIKO KRAMARIĆ HA KONFEKNCU! ZA 
NOVINARE U ŠIBBNim

PODRŽAVAMO VLADU GOTOVCA 
KAO KANDIDATA NA PREDSTOJEĆIM 

PREDSJEDNIČKIM IZBORIMA
Veliko vijeće HSLS-a dalo ja 

podršku Vladi Gotovcu, predsjed
niku stranke, kao predsjedničkom 
kandidatu na izborima 1997. Sve 
ćemo učiniti da on i postane budu
ći predsjednik Hrvatske, predsjed
nik ljudi koji žele pluralnu, demok
ratsku i građansku Hrvatsku. To je 
na konferenciji za novinare u Šibe
niku. održanoj u srijedu, kazao 
Zlatko Kramarić, saborski zastup
nik. potpredsjednik HSLS-a I gra
donačelnik Osijeka, napomenuvši 
dalje kako je dokument o uvjetima 
za pregovore s HOZ-om, značio 
i razmeđu između pretpolitičkog 
i |x>litićkog vremena. —  Nakon to
ga. više ništa neće biti isto kao 
i prije, i niti jedna stranka ubuduće 
neće ići ispod tih standarda. Bitno 
je. naime, da se HDZ suoči a poli
tičkim činjenicama na koje mora 
dati odgovore —  kazao je Krama
rić. Prema njegovim riječima, 
HSLS je jedini hrvatskoj javnosti 
ponudio takvu političku platformu, 
i tih se uvjeta ne treba stidjeti. Ka
ko je kazao, pored svega što ja

HDZ uradio za Hrvatsku, s nizom 
pogrešnih političkih poteza zemlja 
je dovedena pred zid, a političke 
koalicije, sigurno će biti buduć
nost. —  Niti jedna stranka više ne
će moći imati taj luksus da sama 
vlada, a naš dokument je i dokaz 
da HSLS nije trgovačko društvo 
—  rekao je Kramarić šibenskim 
novinarima.

Odgovarajući na pitanja novina
ra o stanju u stranci, i polarizacija
ma koje su se javile, Kramarić je 
naglasio da dolazi na red pitanje 
rješavanja organizacijskih pitanja 
u HSLS-u, čije su pravo bogatstvo 
brojni ogranci diljem Hrvatske. 
Prema Kramariću, posljednji doga
đaji nisu razbili niti Hrvatski de
mokratski blok, a za odlazak dijela 
-proljećara- Iz HSLS-a u posljed
njim danima kazao je kako je to, 
nakon svega bilo I očekivati, ali 
i da je sasvim jasno da u hrvat
skom političkom prostoru više ne
ma-mjesta za male stranke, goto
vo bez članstva. B. PERiftA

redsjednici obrtničkih komo
ra Županije šibenske I Vaa- 
zpršma Iz ššađarske. Marite

Kovač I Lajes Kttvćes, potpisali 
su u ponedjeljak, 24. Hpnja u Šibe
niku, u nazočnosti predstavnika 
spomenutih komora I novinara, 
-Dogovor o zajedničkoj suradnji 
između Obrtničke komore Župani
je šibenske I Obrtničke komore 
Županije Veszpršm«. Dogovorom 
o suradnji naglašeni su zajednički 
interesi u oblastima poslovno su
radnje, razmjene Iskustava te da
vanja Informacija o Interesnim ula
ganjima ili poslovima s obje stra
na, razmjeni Iskustava u školova
nju obrtničkih kadrova I uzajamna 
suradnja među stručnim kadrovi
ma. Poseban Interes je usmjeren 
na turizam, što znači ^novn o us
postavljanje suradnje turističkih 
agencija i turističko-ugostitaljakih 
kuća u obostranoj turističkoj po
nudi. Radit če sa također I na reali
zaciji Ideje o bratimljenju gradova 
Veszpršma I Šibenika, stoji u pot
pisanom dogovoru.

—  Potpisivanje ovog dogovora 
rezultat je započetih razgovora 
u Veszpršmu prije nekoliko mjese
ci, o poslovnom povezivanju ob
rtnika dvaju gradova, odnosno žu
panija. Prikupit ćemo podatke 
o zainteresiranosti obiju strana za 
poslovnom suradnjom, a što se 
nas ovdje u Šibeniku tiče, spremni 
smo nakon toga poći u Vaszpršm 
s našim obrtnicima i učiniti prve 
korake na uspostavljanju poslovna 
suradnje. Moram navesti prvi pri
mjer uspostavljanja suradnje iz
među nas, a radi se o zajedničkom

ulaganju u pivovaru OSTERBRAU 
u Unešiću, Izvijestio je nazočne 
novinare Marko Kovač. Posebno 
je naglasio da su upravni odbori 
hrvatske i mađarske obrtničke ko
more donijeli odluku o uspostav
ljanju poslovne suradnje na razini 
dviju država. Za provođenje takve 
odluke zaduženi su upravo pred- 
sjsdnici županijskih obrtničkih ko
mora koji su potpisali dogovor 
o suradnji. Marko Kovač s hrvat
ske strane, te Jalos Kfivšcs s ma
đarske. Do jeseni trebale bi biti 
poznate delegacije s jedne I druge 
strane koje će raditi na provedbi 
takve odluke.

I Tallionl 
zaint«r«sirani za

suradn|u
Dan prije, kazao je Marko Ko

vač, održan je susret mađarskih, 
šibenskih i talijanskih obrtnika

I poslovnih ljudi.
Tom prilikom TaHjani su poka

zali Intsrss za suradnjom s obje 
gospodarske komore. Zajednički 
zaključak je da se predstavnici ši
benske I mađarske gospodarska 
komore Iz Veszpršma nađu u VI- 
cencl kada bi trebaN biti uspostav
ljeni prvi koraci o trojnoj suradnji 
komora. U tim prvim razgovorima 
održanima u -Imperijaki«, uz ši
benske obrtnike, nazočni su b i 
Lajos Kčvšes aa suradmclrna 
s mađarske strane, medu kojima 
su bili imra Tčlding, dopredsjed
nik, te dr. Qyorgu Jani, član Uprav
nog vijeća. S talijanske strana 
u razgovorima su, koja je potakla 
upravo Županijska obrtnička ko
mora Šibenik, sudjelovaš Patrick 
Lorlot, Pler Lulgi Toriatl, dksktor 
turističke zajednice pokrajina VI- 
canca, Nunzio Zonta, direktor 
tvornica keramike, te Anfonio Sor
go, predsjednik privatne turističke

Zakonskih prepreka, a Jedne M druge strane o uapostarijaniu 
međusobne poslovne suradnje nama. Mađari su glade provođenje 
pretvorbe nekada druitvanih III državnih poduzeća za razliku od 
nas otišli dalja, lako prhratizaelja u Mađarskoj nije prhredana kraki, 
temeljna razlika u tom procasu ja ito  su Mađari, odkičivil sa prije 
šest godina, dali na javni međunarodni naljaćaj prodaju poduMĆa. 
Danas je privatizirano oko M  posto tvrtki, a 4S posto ja u rukama 
zapadnjaka, lako svjasni toga da sami nisu mogli, zbog nedostatka 
kapitala, kupiti poduzeća, Mađari su postupkom privadzadje neza
dovoljni, odgovorio je na novinarski upit Lajos KAvšeh. Takvim na
činom privatizacije, brojna poduzeća su prodavana Ispod cijene, 
a povećao sa I broj nazaposlenih. U nekim dijelovima, odnosno po
krajinama Mađarske, on se u odnosu na broj stanovnika kraće do 
26 posto. U prosjeku na razini države je to 12 do 13 posto, s plaće 
zaposlenih ostale su Iste kao prlja privattzaolje.
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NA GOVORNICI: P A V O  G A G U L IĆ , ORGANIZACIJSKI TAJNIK I ČLAN PREDSJEDNIŠTVA MLADEŽI
HRVATSKE DEMOKRATSKE ZAJEDNICE

P avo GaguHć, Član Predsjedniš
tva 1 organizacijski tajnik Mla
deži Hrvatske demokratske za

jednice te najmlađi organizacijski 
tajnik i Jedan od najperspektivnijih 
ljudi u stranci, o položaju mladeži 
unutar vladajuće stranke, akcijama 
koje su u tijeku, ali i o onima koje će 
tijekom ljeta Mladež HDZ-a organizi
rati. kao i o međunarodnoj suradnji 
s mladeškim predstavnicima iz čita
ve Europe, otvoreno govori za naš 
iist.

~  Mladež Hrvatske demokratske 
zajednice je u biti HDZ, to je politički 
pomladak narodrte stranke, koje se 
ciljevi temelje na načelima kršćan
ske civilizacije. Mladež HDZ-a ute
meljena je 12. rujna 1990. godine 
i od tada pa sve do danas ostali smo 
vodeća stranka u državi. Mtadež sa
da trenutno broji 33 tisuće članova 
u domovini i iseljeništvu. Djeluje 
u svim županijama Republike Hrvat
ske. na prostoru Federacije Bosne 
i Hercegovine, u državama Europske 
unije te prekooceanskim zemljama. 
MHDZ je prisutna i djeluje u svim ti
jelima HDZ-a. Na 1. općem saboru 
stranke od 1852 izaslanika, 218 bili 
su članovi MHDZ-a. Mislim da taj 
podatak govori sam o sebi. Naš cilj 
je ustrojiti do kraja ove godine još 
jaču. još Čvršću stranku nego što je 
bila do sada.

•  Kada MHDZ dobiva program
sku povelju i kakva su JoJ u biti na
čela?

—  MHDZ prije svega se zauzima 
za uvođenje mladih perspektivnih 
ljudi u politiku, jer starijih je več io
nako previše, ona im nadalje daje 
pregled stranačkih zbivanja u Hrvat
skoj, jer mladež je zainteresirana za 
razvijanje demokratskog dijaloga 
kao osnove za donošenje važnih po
litičkih odluka. Naša politika zasniva 
se na poštovanju pojedinca kao

OVE ZEMUE
osobe koje imaju potpunu odgovor
nost u uporabi svojih prava. Ljudsko 
dostjanstvo ocjenjujemo kao neotu
điv element svakog pojedinca bez 
obzira na uvjerenje ili bilo što drugo. 
MHDZ kao pučki pomladak stranke 
ima prije svega dužnost pa onda 
i obvezu uključiti u svoj rad sve, ali 
baš sve slojeve hrvatske mladeži, pri 
tom mislim na učeničku, sveučilišnu, 
radničku i seosku radi očuvanja i iz
gradnje hrvatskog društva I države 
na načelima državotvorstva. Pro
gramska načela smo prvi put formal
no donijeli na prvoj konvenciji 1992. 
g. u Puli. Jednom riječju ono što je 
u programu HDZ-a to je i naš pro
gram. Do sada je to bila sloboda 
hrvatske države, sada je napokon 
imamo, no od sada će to biti isključi
vo izgradnja ove države. S obzirom 
na to da smo jedina organizacija ko
ja je tako dobro organizirana, koja 
ima toliko članstvo, za takvu organi
zaciju možemo reći da smo do sada 
uistinu pokrenuli mnoge stvari koje 
se tiču mladih ljudi i tako mislimo na
staviti i dalje.

•  Mladež |e pokrenula akciju 
potpisivanja petldje za omoguća
vanje kupnje računala srednjoškol
cima I studentima bez plaćanja po
reza? Kakvi su rezultati postignuti 
do sada?

—  Svjesni smo socijalne i gospo
darske situacije koja svojom teži
nom pritišće sve, a ne samo mladu 
populaciju. U takvim okolnostima

krenuli smo od toga da je bilo kakav 
iskorak potreban jer je nužno držati 
korak s vremenom, posebice na 
području Informatike. U tome smislu 
predložili smo neke olakšice pri na
bavi osnovne informatičke opreme 
za studente i srednjoškolce te zatra
žili njihovu potporu, ali i potporu či
tave javnosti čije smo odobrenje, na 
sreću, vrlo brzo dobili.

#  MHDZ Je podnijela aman
dman na zakon o carinskim tarifa
ma? Je  II uopće kakav uspjeh polu
čio taj amandman?

—  Amandman čijim bi se prihva
ćanjem eliminirala carinska optere
ćenja na osobna računala Vlada će 
razmotriti zajedno s Čitavim nizom 
drugih prijedloga kojima su zastup
nici u Saboru pokušali utjecati na iz
mjene carinskih tarifa. Vjerujem da 
će on biti među onima koje će Vlada 
RH uvažiti i odobriti što prije, jer vre
mena za čekanje nema previše, a to 
bi bik) I u našem i u njihovu interesu.

•  Što SS očekuje od Troćs kon
vencije MHDZ koja će se krajem 
srpnja održati u Splitu?

~  Najhitnije teme na konvenciji 
bit će gospodarske teme. Smatramo 
da su najveći problemi mladih 
u Hrvatskoj oni životni problemi. Ne 
želimo kao mnoge organizacije 
u Hrvatskoj potpasati pred izazovom 
politikantstva I govoriti o velikim te
mama. već se želimo baviti konkret
nim temama mladih, što znači za
pošljavanjem. stambenom politikom.

Kako motivirati poslodavce da uzmu 
što više mladih ljudi. Trenutno po 
statističkim podacima koje posjedu
jem od svih nezaposlenih, čak je 48 
posto, ispod trideset godina. To je 
vrlo loša politika, jedno katastrofalno 
stanje i na tome se mora početi oz
biljnije raditi. Pred nas se postavlja 
i pitanje pomlađivanja naših sela. Ka
ko država, kako županije i općine 
mogu pridonijeti da mladi ljudi osta
ju na selu. O  tom pitanju trebali bis
mo se uglerlati na europske zemlje 
koje su taj problem riješile. Naši se 
mladi ljudi sele u urbane sredine, no 
takvu rapidnu migraciju trebamo što 
prije zaustaviti. O  svim tim temama 
bit će govora 26. i 27. srpnja u hote
lu »Marjan« u Splitu.

•  Jeste li upoznati sa stanjem 
u našoj Županiji? što poduzeti? 
Kako zapravo popraviti ovako sta
nje?

H $  2 OBOSRAN
zajednice.

Predsjednik Komore obrtnika 
Kčvćcs, zahvalio je šibenskoj ob
rtničkoj komori na uspostavljanju 
prvih koraka u suradnji s Talijani
ma. Naglasio je kako je uvjeren da 
će potpisani dogovor između Ši
benika i Veszpršm a postati trajnim 
i da dvije državne obrtničke komo
re rade upravo na tom planu.

Odgovarajući na novinarska pi
tanja reći će da je njihov interes 
ulazak na hrvatsko tržište, prije 
svega u oblasti turizma i građevi
narstva. Njihova komora ima 12 
cehova, a među njima je jedan od 
najjačih građevinski. Imaju oko 
1200 obrtnika u toj oblasti, 600 pri
vatnika za poslove infrastrukture.

—  Naša je želja, osim u oblasti 
turizma, a vjerujem da će sve više 
Mađara dolaziti na vaše turističke 
destinacije, uključiti se u obnovu 
ratom razrušenih područja vaše 
zemlje. Za to smo spremni, i osim

Prva Je zadaća obrtničkih 
komora Iz Šibenika f V e szp rć- 
ma, nakon potpisanog D ogo
vora o zajedničkoj suradnji, Is
pitati koji Je Interes obrtnika Iz 
obadvije županije, te da ko
m ore organiziraju prvi susret 
zainteresiranih za poslovnu  
suradnju. To m  prilikom bi 
m oglo doći do sklapanja ugo
vora o poslovnoj suradnji. 
Marko Kovač vjeruje da će do 
toga doći već ove Jeseni.

Mađarski I šibenski članovi obrtničkih komora u razgovoru s novinarima. Nakon 
tiskovne konferencije održane u prostorijama Šibenske obrtničke komore, pri- 
mijeni su kod župana mr. Paška Bubala, a potom i kod gradonačelnika grada Ši
benika, gdje se razgovaralo o istoj temi

U z Lajosa K čvčcka potpisiva
nju Dogovora o suradnji, te 
tiskovnoj konferenciji nazočni 
su s mađarske strane bili 1 Im- 
re Tdiding, dopredsjednik O b 
rtničke komore Veszprćm a, 
dr. G yo rgy Jfiger, tajnik Kom o
re, te Karoly Jani, član Uprav
nog odbora Kom ore. T a  O b
rtnička komora Ima oko 7000 
članova organiziranih u 12 ce
hova.

potrebitoga građevinskog materi
jala koji se već plasira u Hrvatskoj, 
mi imamo kvalitetna poduzeća u te 
dvije oblasti koja mogu i te kako 
pomoći na planu obnove. To . jed
nim dijelom, smatramo i svojom 
prijateljskom obvezom, kazao je 
Kčvćcs. Direktno su zainteresirani 
za obnovu porušenog dijela naše 
županije f na toj suradnji se radi.

Porezna politika za mađarske 
obrtnike, saznali smo od gostiju, 
jednako je »okrutna« kao i kod 
nas. Najveća obveza je izdvajanje 
za zdravstveno osiguranje, potom 
slijede sve ostale obveze prema 
gradu, županiji i državi, te ostalim 
fondovima. Sve na dobit. No, vrati
mo se Dogovoru o poslovnoj su
radnji. On je potpisan i prvi rezul
tati očekuju se uskoro. Osim sve
ga što je dogovoreno, već u jesen 
bi se trebalo krenuti s »razmje
nom « profesora u obrtničkim ško
lama, uzajamnim posjetima učeni
ka tih škola na Što su, kako je no
vinare izvijestio M. Kovač, pristali 
ravnatelji i profesori šibenskih 
srednjih škola.

Katarina RUDAN
Snimio; R. OOGER

—  Ne nalazi se samo šibenska 
županija u gospodarskom kolapsu, 
no nitko osim vas samih ne može 
pomoći mladih ljudima., šibenski 
MHDZ koji djeluje već tri godine, us
pio je puno napraviti za ovaj grad. 
MHDZ je organizirao tribinu o drogi, 
nekoliko puta dati su krv najugrože
nijima. organizirali su koncerte za 
poginule branitelje, za početak to je 
sasvim dovoljno. Mladi ljudi ovog 
grada trebali bi više kontaktirati sa 
strankom mladih koja im može po
moći. no čini mi se da je odaziv slab, 
gotovo nikakav. U čemu je problem 
ne znam. ali znam da se u stranku 
mladeži može pouzdati svaki mladi 
čovjek koji treba pomoć.

•  Dakle, vi odgovorno tvrdite 
da ste i dalje stranka hrvatske bu
dućnosti?

—  Da, mi smo stranka buduć
nosti ove zemlje, a to smo i dokazali 
svima onima koji nam nisu vjerovali. 
Mi ćemo i nadalje biti to Što jesmo 
stranka hrvatske mladosti spremna 
pomoći svima onima kojima je naša 
pomoć najpotrebnija. S. B O J Ć IĆ

(S nim loi V . P O U C )

IZBORNA SKUPŠTINA 
MLADEŽ! HDZ-a

MLADE TihE 
DRUŠTVENI I 
GOSPODARSKI 
PROBLEMI

Svako vrijeme traži određen 
način rada, naravno, uz  taj način ra 
da I osobe koje će provoditi takvu 
politiku. Dosadašnje vodstvo Mta 
deži Hrvatske dem okratske zajed 
niče Županije Šibenske radilo je za 
dovoijavajuće, a imalo je dobar an
gažm an u predizbom oj kampanji 
Mladi ljudi stranke i ove Županije 
imali su, osim političkog djelovanja 
i široku lepezu drugih događanja 
koja su bita od bitnog značenja za 
ovaj grad I Županiju uopće, kazao 
je na Izbornoj skupštini Županij 
skog odbora Mladeži Hrvatske de
mokratske zajednice Pavo Gaguiić 
organizacijski tajnik M H D Z  i član 
Predsjedništva. Izbornoj skupštini 
uz gosta iz Zagreba bili su nazočni 
čelni ljudi šibenske organizacije 
M H D Z -a , predsjednik Želimir B oga- 
di te Paško Erak tajnik Županijskog 
odbora H D Z -a  Županije šibenske. 
Na Izbornoj skupštini bilo je riječi
0  gorućim  pitanjima koja pritišću 
mlade ljude ovoga grada, a to je 
prije svega problem  zapošljavanja 
jer u Županiji Šibenskoj ima preko 
deset tisuća nezaposlenih mladih 
ljudi Ispod trideset godina. Takvo 
stanje treba što hitnije riješiti i sto
ga je politika zapošljavanja primar
na politika ove mlade stranke. 
Predsjednik šibenskoga M H D Z -a  
Želimir Bogadi, obraćajući se ma
lobrojnim nazočnim kazao je kako 
je mlada šibenska stranka za samo 
tri kratke, ali uspješne godine svog 
djelovanja napravila zaista puno 
kvalitetnih stvari za svoj grad i svo
ju Županiju. Takva se tendencija 
treba i nadalje nastavljati jer mla
dim ljudima potrebna je pom oć 
u ovakvim vremenima, a takva im 
pom oć m ože stići, odnosno takvu 
im pom oć m ože pružiti sam o stran
ka koja ih razumije, a razumije ih je
dino stranka M H D Z-a. Težište svog 
djelovanja M H D Z  je usmjerio prije 
svega onim temama koje su najbit- 
nije za mlade ljude. Odgovorno 
tvrdimo svi u stranci danas da za 
još dugo. dugo vremena neće po
stojati u Hrvatskoj jedna tako jaka
1 čvrsta međunarodno priznata mla
da organizacija kao što je M H D Z 
$ tako kvalitetnim načinom rada, jer 
organizacija je u svemu vrio bitna, 
a naša organizacija je i jaka i kvali
tetna I puna dobrih sadržaja za 
mlade ljude i ne samo za njih. Na
šoj stranci m ogu pristupiti svi oni 
koji vole hrvatsku državu i koji joj 
žele pomoći, jer naša je stranka ot
vorene svim mladim ljudima dobre 
volje, kazao je na kraju Izborne 
skupštine Županijskog odbora 
M H D Z  Županije Šibenske Pavo G a
guiić. član Predsjedništva i organi
zacijski tajnik M H D Z. S .B .
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RAZGOVOR S KRSTOM JURASOM, PREDSJEDNIKOM NADZORNOG ODBORA REMONTNOG BRODOGRADIUŠTA

Ministarstvo obrane Republike 
Hrvatske neće preuzeti Remontno 
brodogradilište u Šibeniku, niti u ci> 
jelosti, niti djelomice, pa time ni nje< 
govo financiranje iz Državnog prora
čuna. Takvo je stajalište Ministarstva 
obrane bilo presudno za zaključak 
Nadzornog odbora tog poduzeća po 
kojemu se Remontno brodogradiliš
te mora Što hitnije registrirati kao 
trgovačko društvo s ograničenom 
odgovornošću koje će svoju zaradu 
ostvarivati ubuduće na tržištu. Nje
gov vlasnik i dalje ostaje država, 
a njezini će interesi biti zaštićeni ra
dom Skupštine i Nadzornog odbora 
čiji su članovi predstavnici ministar
stava obrane, gospodarstva I finan
cija. Nadzorni je odbor zaključcima, 
donesenim na posljednjoj sjednici 
održanoj 18. lipnja u Zagrebu, na te
melju spomenutog stajališta Minis
tarstva obrane, izvješća Uprave 
0 poslovanju »Remonta« u prošloj 
godini i plana za 1996. godinu, napo
kon razriješilo dilemu oko statusa ši
benskog »Remonta« koji nedvojbe
no postaje dio hrvatske brodograd
nje. kaže dr. sc. Krste Juras, direk
tor Sektora specijalne brodogradnje 
Brodarskog instituta u Zagrebu, koji 
je predsjednik Nadzornog odbora 
poduzeća.

dine koja će pokazati koliki udio 
u gubitku otpada na kamate zbog 
kašnjenja u plaćanju računa, zatim 
gubitak nastao zbog niske satnice 

' od 44 kune po radnom satu koju je 
Ministarstvo obrane odredilo još pri
je četiri godine I ostale gubitke na
stale u poslovanju s f^i'nistarstvom 
obrane, ali I s drugirr« partnerima. 
Nadzorni je odbor zaključio na te
melju izvješća o poslovanju u 1995. 
godini i plana za ovu godinu da 
u Remontnom brodogradilištu po
stoji višak radnika koji je glavni izvor 
gubitaka. Koliki je on vidjet će se na
kon Što Uprava poduzeća izradi ana
lizu viška zaposlenih koja podrazu
mijeva broj. ali i kvalifikacijsku struk
turu. Polom će Nadzorni odbor pro
naći najpovoljnije načine zbrinjava
nja tehnološkog viška u okviru zbri
njavanja viška zaposlenih u hrvat
skoj brodogradnji što je u tijeku, vo
deći računa o doprinosu Remon- 
tnog brodogradilišta u Domovin
skom ratu. Osim toga pokušat ćemo 
preko Skupštine društva, a u tome 
ćemo sigurno uspjeti, sanirati gubi
tak kako bi poduzeće moglo početi 
raditi na novim tržišnim osnovama.

—  Nadzorni je odbor naložio Up
ravi poduzeća da ubrza proces re
gistracije društva prije svega iz po
slovnih razloga. Remontno brodog
radilište Šibenik ne smije ostvarivati 
gubitak koji Iznosi 25 milijuna kuna, 
a njegova je sanacija prioritetan za
datak. Uprava poduzeća mora hitno 
izraditi analizu poslovanja s Ministar
stvom obrane od 1992. do 1996. go-

•  Zašto Nadzorni odbor nije 
prihvatio Plan poslovanja Uprave 
»R em onta« za 1996. godinu?

—  Plan nije prihvaćen zbog toga 
što nakon svega predviđa na kraju 
godine gubitak od 10 milijuna kuna. 
lako se ne računa s povećanjem 
proizvodnje planirano je povećanje 
troškova za 17 posto u odnosu na 
1995. godinu. Među ostalim predvi
đen je. zamislite, iznos od 500.000 
kuna za dokup staža lako je on za

Sa sjednice Turističkog vijeća TZ Županije šibenske

SJEDNICA JUElSnČKOG VUEĆA TURISUĆKE ZAJEDNICE ŽUPANUE ŠIBENSKE

OVE GODINE
5l 0.000 NOĆENJA?!

riirističko vijeće Turističke zaje- 
dice šibenske županije podržalo je 
projekt predstavi|anja šibenske tu
rističke regije u Internetu uz zaklju
čak da bi to trebalo biti napravljeno 
što prije, već u srpnju. Očekuje se 
da će to Turistička zajednica Župani
je šibenske i financirati jer je to je
dan od oblika promidžbe turističke 
ponude. Na sjednici je inače istak
nuto kako je ove godine za promid
žbene aktivnosti potrošeno manje 
novca nego Što je planirano pa je 
ostalo 10.000 DEM . Ministarstvo tu
rizma Republike Hrvatske odobrit će 
za promidžbene aktivnosti četiriju 
dalmatinskih županija dodatnih 
200.000 DEM . ali će taj novac biti ut
rošen na zajedničke promidžbene 
akcije.

Na sjednici je bilo riječi I o  očeki
vanjima za ovogodišnju turističku 
sezonu na koju većine članova Tu 
rističkog vijeća (bilo ih je na sjednici

pet od ukupno devet) gleda optimis
tički. Prema procjenama Turističke 
zajednice Županije šibenske koje su 
poslana i ministru turizma, na njegov 
zahtjev, u šibenskoj bi županiji ove 
godine trebalo biti ostvareno čak 
510.(X)0 noćenja što je šest puta vi
še nego lani. a od toga bi se zaradilo 
oko ^  milijuna DEM . Boris Lokas, 
predstavnik šibenske Županije 
u Hrvatskoj turističkoj zajednici, ut
vrdio je kao će taj broj noćenja si
gurno biti i veći dok Barka Erak. pro
čelnica Ureda za turizam šibenske 
županije smatra da je planirani broj 
noćenja nerealan i napuhan. Opti
mističnim prognozama pridružio se 
i Drago Pirija. direktor poduzeća 
»Školjić« iz Jezera koji je kazao kako 
je predsezona bila slabija nego što 
su očekivali ali da se zbog kasnog 
bookinga veći broj gostiju očekuju 
u srpnju i kolovozu.

O .P .

konom ukinut. Predviđeno je i zna
čajno povećanje kamata na kredite 
u iznosu od 1,3 milijuna kuna što 
znači da je Uprava namjeravala na
staviti s istom poslovnom politikom 
koja se temelji na nepovoljnim krat
koročnim zaduživanjima. S druge su 
strane uočeni pokazatelji koji govo
re 0 potpuno neagresivnoj poslovnoj 
politici Uprave »Rem onta«. Primjeri
ce na promidžbu je od planiranih 
100 tisuća kuna u prošloj godini ut
rošeno samo 5261 kuna, za repre
zentaciju od 150.000 kuna 33.111. Za 
dnevnice u inozemstvu samo 10.389 
što je u potpunom nesrazmjeru pre
ma 228.000 kuna koliko je porošeno 
za dnevnice u zemlji. Riječ je o šted
nji koja je provedena na apsolutno 
krivom mjestu.

•  Znači li to  da »R em on t« nije 
ni pokušao dobiti poslove na vanj
skom tržištu?

—  Praktički ne.

•  Što Je sa svojedobno spom i
njanim poslom  s Indonežanskim 
partnerom?

—  Dosadašnja poslovna politika 
Remontnog brodogradilišta očito je 
računala na velike poslove u Inozem

stvu koji će čarobnim Štapićem rije
šiti sve probleme tako da nitko ne 
bude proglašen tehnološkim viškom 
u vrijeme kada poduzeće gomila gu
bitke. Zaboravlja se tržište koje nam 
je preko puta i uopće zemlje sredo
zemnog kruga kojima Remontno 
brodogradilište može Itekako puno 
ponuditi. Za razliku od drugih hrvat
skih brodogradilišta šibensko je Os
posobljeno za cjelokupan remont 
brodskih motora. Koliko mi je po
znato sličnih brodogradilišta nema ni 
na susjednoj obali Jadrana. Kako je 
konkurencija snažna nema ni govora 
0 tomu da će poduzeće opstati ra
deći samo klasičan remont brodova, 
naročito ne sa sadašnjim brojem od 
540 zaposlenih. Dakle, Remontno će 
brodogradilište morati prijeći i na 
neke jednostavnije oblike brodog
radnje. Novogradnja manjeg speci
jalnog tipa hrvatski je Imperativ, 
a onaj tko bude kvalificiran za kom
pletno opremanje i kasnije remonti- 
ranje brodova bit će u velikoj pred
nosti. Remont ni Izdaleka nije isko
ristio ni neke svoje druge m oguć
nosti, primjerice proizvodnju strojih 
dijelova što sa svojim strojnim par
kom, koji je samo na papiru otpisan, 
može. Drugi su međutim za to vrije
me vrlo agresivno krenuli na tržište.

Nema više čarobnog štapića 
i obećanja nekih lokalnih političara 
da će poduzeće doći pod ingerenci
ju Ministarstva obrane. Ovog trenut
ka Uprava »Rem onta« mora djelovati 
brzo i odlučno, a tek potom će vlas
nik pomoći sanaciju poduzeća. Re
montno bi brodogradilište nakon to
ga. ali vrlo brzo, već potkraj godine 
moglo startati na novim, zdravim os
novama.

M. RADIĆ

ŠIBENIK SE UKUUĆUJE U INTERNET -  GLOBALNU SVJETSKU KOMUNIKACIJSKU MREŽU

KA PONUDA
Svijet sve više postaje MacLuha- 

novo globalno selo zahvaljujući prven
stveno Internetu, međunarodnoj ko
munikacijskoj mreži na koju je za sada 
priključeno 86 zemalja i pet milijuna 
računala s 30 milijuna korisnika 
a u srpnju ove godine u Internetu bi 
morala biti predstavljena šibenska re
gija odnosno šibenska turistička regi
ja Što je potaknuo Ured za turizam ši
benske županije. »Radni materijal« ko
ji 36 u svakom trenutku može dopu
njavati a koji za sada sadrži osnovne 
informacije o turističkoj ponudi šiben
ske županije s naglaskom na nacional
ne parkove Krka i Kornati izrađena je 
a sada je samo pitanje kako osigurati 
novac potreban za priključenje na In
ternet. To  znači da će vrlo brzo poten
cijalni turist samo pritiskom na tipku 
na svom računalu i ulaskom u internet 
moći dobiti sve informacije o bilo kojoj 
turističkoj destinaciji u šibenskoj žu
paniji i ako želi obaviti rezervaciju u bi
lo kojem smještajnom objektu. Hrvat
ska je prisutna u Internetu ali na toj 
karti i nema Šibenika. Na njoj su I Pu
la, Rijeka, Zadar, Split, Dubrovnik pa 
čak Šolta i Brač te neki gradovi u kon
tinentalnom dijelu Hrvatske a Šibenik 
je bijela mrlja. Zahvaljujući Uredu za 
turizam to će uskoro biti promijenje
no, a šibenska županija će, prva 
u Hn/atskoj, biti predstavljena sa svo
jom turističkom ponudom. To je pravi 
put da se uskoči u informatičko-ko- 
munlkacijski vlak koji nesmiljeno juri 
prema budućnosti.

U INTERNETU

Barka Erak, pročelnica Ureda za 
turizam šibenske županije kaže kako 
I nisu zadovoljni dosadašnjim načinom 
predstavljanja šibenske turističke re
gije u svijetu, da je on nedostatan 
a uključivanje u Internet pravi je način 
da se to promijeni što ne znači da će 
dosadašnji oblici načini turističke pro
midžbe biti nepotrebni. Vidjeli smo ka
že i ŽIvko Žaja, predsjednik Nadzor
nog odbora Turističke zajednice ši
benske županije I zamjenik pročelnice 
Ureda za turizam da se na promidžbu 
troši dosta novca a da bi učinak tre
bao biti veći. Mi nismo uključivanjem 
šibenske turističke regije u Internet iz
mislili ništa epohalno niti nepoznato, 
uočili amo samo da se tako radi u svi
jetu I da je to Imperativ našeg vreme
na ako želimo na pravi način našu re
giju promovirati. Za izradu programa 
predstavljanja šibenske turističke po
nude u Internetu animirani su najprije

Karta gradova u Hrvatskoj koji su zastupljeni u Internetu

ljudi iz županije operateri, onda neki 
ljudi koji 86 u Šibeniku profesionalno 
bave tim a uključilo se i nekoliko mla
dih šibenskih stručnjaka koji Žive 
u Zagrebu dobrovoljno, bez ikakve na
knade I tako je nastao osnovni radni 
program koji će se u srpnju naći u In
ternetu. On sadrži 160 dokumenata 
—  podatke o 16 turističkih mjesta 
u županiji sa slikama, o svim hotelima, 
marinama autokampovima i ima 1400 
naredaba. U Uredu za turizam planira
ju taj program obogatiti Informacijama 
0 ugostiteljskoj ponudi šibenske Žu
panije. 0 kultumo-povijesnim spome

nicima... To  bi. kaže Zivko Zaja, tre
bao biti samo prvi korak I šansu bi 
u tome trebali vidjeti mnogi u ovoj žu
paniji koji bi se s različitim informacija
ma, od poslovnih do svih ostalih, mo
rali uključiti u Internet kako bi se ši
benska županija u pravom svjetlu po
kazala svijetu I kako ne bi ostala na 
periferiji svih događaja, kako je »svi
jet« ne bi zaobilazio. Predstavijanjem 
šibenske turističke regije u globalnim, 
svjetskim razmjerima konačno je pro- 
blien led

Dlana PtRIĆ
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O V O m iŠ H JA  
minsTAciJA »m i 
C m riC U M ^ STARTAIA 
izmniKA

OMEIO M JUGO?!
V r*tn*n»k« prtllk* nlau bll« naMo- 

n)(HW sudionicima oams manl- 
tastadls »Mara croaticum*. 
konvoja hrvatskog brodovlja ko

jom ja polazna kika ova godina bio Sl- 
banlk. budući da ja proUa godina pro- 
gtolan najboljim graddm domaćinom 
ta manltastadja a  tto  ja dobio I na
gradu Zlatni plamanac. U z pogodno 
vrt jamo Izostao ja ćlnl sa I trud domaći
na ta organizatora, Domovinskog oldtl- 
mar Muba Iz Zagrsba da osmlsk I na 
pravi naćin javnosti pradstavi tu manl- 
fastadju poćavil od najavljonog avs- 
ćanog otvaranja koja ja Izvadsno na- 
apratno, a r i j ^  ja kako organizatori 
vrlo ambiciozno naglaiavaju o Istrail- 

vaćko-znanstvanoj-turlstlćko-goapo- 
darskoj manlfastadjl koja ja vsć pra- 
rastau magaprojakl

U najavljano vrijsma, u patak do 13 
sati, na Ubanakoj obali bHo ja privaza- 
no svsga oaam od 26 najavljanti bro
dova koji su Iz Slbanika moral kranu« 
prama turističkim mjaatlma Šibenska 
županija I Trogiru a onda natrag obMa- 
zafii ponovno dio Stostrska županija 
prama zadarskom području. Bakru 
i najzad, korračnom odradlStu Crikvsni- 
d  tto  ja ovogorMnja ruta sudionika 
»Mara croatlcuma>. Ostala brodove, 
kako nam ja kazao Zvonko Tolh, prad- 
sjsdriik Domovirrskog oldtimar kluba, 
otnslo ja jako jugo koja je tih dana ne
um o ljiv  puhalo. Vratili su sa u matična 
luka U su sa zaustavIH, negdje na si
gurnom. Prama njsgovim riječima, bu- 
du6 da se jugo nije stiiavalo, morali 
su, uz pomoć ilberiske Lučke kapeta
nije, spaiavati tri brodice koje nisu 
mogle u 6  u luku a vani im je prijetila 
opasrtost. Svakog časa su kn sa, kaže 
Toth, radio-vazom javljal i drugi brodo
vi koji su b ll u gabuN i koji su morali 
odustati od ploV ibe. Događalo se to 
istodobno s otvaranjem te manifestaci
je u Šibeniku koje je b io  sve samo ne 
prknjerano I svečano ito  sa dijelom 
oprmdava problemima koji su zbog 
nevremena nastali. Sve se svelo na to 
da su prarJstavnik grada domaćina, i i -  
benskl dogradonačelnik Skna VIrario, 
predstavrtid organizatora, Domovk«- 
skog oldtimar Muba Mirjana BrMć-Toth 
i Đurđa Roceo ta podžupan Bjelovar- 
sko-blogorska župm ija koja ja glavni 
pokrovitall, Stanislav Pavić, Izraldl za 
madije, s naglaskom na talavtzi|u, na- 
koHko uopćanli račanica i gotmro. la
ko ta manifastadja nosi apitat tuiistič- 
ka nije bio nazočan nitko od turističkih 
djsMnika Šibenska župwiije. Sudionid 
konvoja od 12 brorlova, nakdico većih 
turističldh I nakolko marijlh motomih 
brodica i jadrHea laptovHo ja u poned- 
jaljak, 24. Ipnja iz iibanaka luka prama 
prvom orlradiitu, Zatonu, gdja su <k>-

Sben/k /e ova godine bio polunt luki brodovima ta# tuđjululu u trm nM adll 
i'Alaie croadctrrrr-

madnl i gosti prkadll zabavrrl program 
a u utorak su nastavu put u Skradin 
gdja su ostaN do četvrtka kada su Is- 
plovli prema Trogiru. Na brotlovima su 
posade iz Opatije, Siska, Raba, Novog, 
Senja, Splita I Zagreba. Na przvratku, 
zaustavIH su sa u Prknoiteraj gdja ja 
uz ostalo bio organiziran, treću godinu 
zaradom, susrat gospodarstvenika 
Bjalovarsko-bilogorsks I šibenske žu
panije čiji je dij uspostaviti medusr>b- 
ne po sloV e kontakte kako bi sa »spo
jilo zeleno i modro*, kako bi sa poslov
no povezale kontinantakta I primorska 
Hrvatska ito  je I moto manifestacije 
Mars croaticum...

lako je to tek početak ovogodiinje 
manifestadje koja će dalmatinska tu
ristička mjesta obilaziti do 14. srpnja 
uz njeno sa organiziranje I održavanja, 
posebno orkma koji je prate vsć više 
godina, postavljaju neka pitanja. Po
sljednjih godkta unatoč najavama or- 
gartizatora na njoj sudjeluje puno ma
nje brodova nego ito  organizator naj- 
avijuja a modu njima gotovo I nama t>b- 
novljenlh starih brodova lako se stalno 
govori o konvoju upravo takvog bro
dovlja. Zvonko Toth, predsjednik Do
movinskog okftkner Muba, smatra da 
su to neugodne I zlonamjerne primjed
ba. N j e g ^  ja objainjsnje da ja broj 
brodova ove godine smanjen upravo 
zbog loiih vremensMh prilika I nemo
gućnosti da sa probiju do Šibenika 
a ito  se tiče izostanka starog brodov
lja on tvrdi kako treba nakoUko godina 
i puno novca kako bi sa jedan brod ob
novio. Smisao ja u okupljanju ljudi koji 
su »okrartuti hrvatskoj povjesrK>stl 
I koji vole stare brodove, a na m oriju 
ih i posjedovati, dovoljno Ja da sa za to 
zanimaju*, tvrdi. Poznato ja I da Minis

tarstvo turizma jo i nija prihvatilo da 
manifestacija Mara croaticum dobije 
status državnog nragaprojakta ito  or
ganizatori odavno traže, a čuju sa i oc
jena kako manifestacija M wa croati
cum, kakva je sada, prvenstveno služi 
odrađenim članovima iz Domovinskog 
oldtimar Muba i da je to zapravo njiho
vo poluprivatno krstarenja Jadranom. 
Zvonko Toth naglaiava kako je prava 
istina to da ja p r^  ministar turizma Re
publike Hrvatske Janko Dobrinović 
—  VranicanI podržao tu manifestaciju 
I kako je njen počasni član. Oni smat
raju kako ja ta manifastacija do sada 
potpurro opravdala svoje postojanje 
samim tima ito  sa održavala I tijekom 
rata kada ja unosila malo živosti u tada 
turistIćM mrtva mjesta na obaU. Poseb
no su ponosni ito  je njihov konvoj 
u ratu uplovljavao u skradinsku luku 
kada se malo tko na to područja usuđi
vao ploviti. Smatraju djalomićno svo
jom zaslugom to ito  sa u tu manifesta
ciju do sada uMjućilo iazdesatak gra
dova iz kontinontalne Hrvatske koji ža
le surađivati s gradovima na obaH, 
a neka konkretne poslovna vaze već 
su i uspostavljene i stalno se pridružu
ju novi gradovi. Ove godine priMju6li 
su se Osijek. Karlobag. Zabok. OospM, 
Županja... U  konvoju »Mara croati
cum « za sada plovi oko 140 njagovih 
sudionika, članova posada brodova, 
predstavnika Domovinskog okMmsr 
Muba, njihovih gostiju koji sudjalsuju 
u zabavnom programu ito  ga organizi
raju u mjastima u koja p r i e ^ ,  ta čet- 
rdasatak djace tz Sibanika, Suhopolja, 
Marija Oorice I Osijeka, ^tezova m od- 
rog_ roda koji p l o ^  stjaču morska

DiaaaFEIUĆ

0S1VARENA DOBU OD 1 MILUUNA
O I Š N M  

SKUKTIM A

BUUriff dLdL 
ŠIBiM E H IK

Jadranska banka d.d. zavriila ja 
proilu godinu a dobiti od tri mUiju- 
na kuna, stabilizirala ja svoju kun
sku I deviznu likvidnost, niti jedan 
dan nija Imala bloMran žiroračun ni
ti sa koristila Intervantnim sredstvi
ma Narodne banke Hrvatska, saže
tak ja izvjeića o poslovanju ta ban
ka u proiloj godim koji je dioničari
ma na Glavnoj skupitini, održanoj 
krajem proilog tjedna, podnio Ivo 
ŠInko, predsjednik Uprava banka. 
O n je lanjsko poslovanje ocijenio 
uspjeinim uz poseban naglasak na 
to da je banka radila u nepovoljnom 
okruženju budući da ja stanje u i i -  
benskom gospodarstvu iznimno 
teiko a socijalno stanje pogoria- 
no. Dioničari su jednoglasno pri
hvatili to izvješće bez riječi I, činilo 
se, vrlo zadovoljni okončali sjedni
cu u rekordnih pola sata.

U prošloj godini banka je pove- 
čala svoju kreditnu aktivnost tako 
da su odobreni brojni kratkoročni 
I dugoročni krediti za unaprjeđe- 
nja(l) gospodarske djelatnosti. 
Odobreno je 300 milijuna kuna, što 
kratkoročnih, što dugoročnih, kre
dita te 5,2 milijuna DEM  Iz sredsta
va Hrvatske banke za obnovu I raz
vitak. Prama riječima Ive Sinka, uč
vršćeno ja I poljuljano povjerenje 
građana u bankarski sustav pa je 
ukupna štednja građana porasla za 
101,2 milijuna kuna III za 83,2 posto 
I iznosi 223 milijuna kuna. Nova de
vizna štednja ja gotovo udvostru

čena i Iznosila je na kraju prošle 
godine 51,8 milijuna DEM . Istodob
no stara devizna štednja smanjena 
je za 10J! milijuna DEM  i IzrtosI 65,2 
milijuna DEM . Porast štednje gra
đana Uprav« Japanska banka ob
jašnjava naprestanom unaprjeđiva
nju odnosa sa stanovmštvorn od 
urednih isplata kamata I obroka za 
staru deviznu štednju do rastućih 
kamatnih stopa. Građanima je, 
s druge atrana, plasirano ukupno
4.9 milijuna DEM  kredita ta 1,3 mili
juna DEM  Iz sredstava HBOR-a.

U prošloj godini naatavljen je 
trend jačanja bančinog kapitala koji 
ja porastao za 26,3 posto I Iznosi
174.9 milijuna kuna. Jadranskoj 
banci pristupilo je I 95 novih dioni
čara, Isključivo su to privatna podu
zeća pa je I privatiziranost banka 
porasla s 21,6 s početka godine na 
38,8 posto na kraju godine, a sada 
iznosi 50 posto čime je Ispunjen 
plan da se banka privatizira. Jad
ranska banka lani je stekla vlasnič
ke udjele u nekoliko poduzeća na 
temelju zatečenih ili revaloriziranih 
kredita III naknadno u procesu do- 
kapltallzaclje.

I tako jedina domicilna šibenska 
banka u uvjetima, kako mnogi ocje
njuju, katastrofalnog stanja u gos
podarstvu Ipak uspješno posluje 
što joj dijelom omogućavaju I ne 
previše načet monopollstički polo
žaj I visoke kamate na kreditna 
sredstva koja odobrava.

Dlana FERIĆ

NOV! ZAKON O  SIGURNOSTI PROMETA 
NA CESTAMA O D  7. SRPNJA

ZBOG BRZINE, 
ALKOHOLA, 

KAZNENIH BODOVA 
■ BEZ VOZAČKE 

DOZVOLE
Na|v»ća dopuit«na brzina u noMiJu 50 km na sat. 
Za prokria)« strož« novčana kazna I Jadan do tit 
kaznona boda. Sodam bodova • 90 dona boz 
vozačka dozvola

Izmjene I dopune Zakona o sigur
nosti u prometu koje stupaju na sna
gu 1. srpnja, ovih su dana u oku me
dijske pozornosti. Naime, predviderte 
su velike promjene u kažnjavanju ne
savjesnih vozate —  uglavnom višes
truko povećanje novčane kazne te 
povećanje mogućnosti za oduzim a
nje vozačke dozvole te uvođenje no
vih pravila u vožnji našim prometni
cama. Unatoč brojnim edukativniim 
aktivnostima i akcijama koje su pod
uzimale do sada postaje prometne 
policije, u cHju stvaranja preduvjeta 
za povećanje sigurnosti na prometni
cama. broj prometnih rrasrete i dalje 
je u porastu kao i broj stradaHh oso
ba s velikim materijalnim štetama. 
Hoće H zaista primjena izmjena i do
puna Zakona o  siguimosb u prometu 
već od početka Idućeg tjedna s pod
osta novosti I drastičrto većim kazna
ma tj. represivnim mjerama prema 
neodgovornim vozačim a i pješatena 
pridonijeti većoj prometnoj kulturi, si
gurnosti u proTTMtu te uvesti vite re
da i sigurnosti na prometnicama? 
O  najnovijim zakonskim izmjenama, 
B R A N K O  P ER AN , zapovjadnšc Pro
metna policija PU šibenska ističe;

—  Izmjene I dopune Zakona o si- 
gumoati u prometu počinju sa pri
mjenjivati ^  od početka idućeg 
tjedna tj. od 1. srpnja. Imajući u vidu 
da je broj prometnih nezgoda u po - 
raatu, novi i dakako, strožiji Zakon
0  sigurnosti u prometu gotovo da se 
nameće. Prema izmjenama i dopuna
ma Zakona, najveća novost je ograni
čenje brzine kretanja vozila, pooštre
nje mjera kada je riječ o prekršajima 
za koje se oduzima vozačka dozvola
1 visina kazni. Tako npr. brzina kreta
nja vozila u naselju za razliku od do
sadašnjih 60 km/h bit će ograničena 
na 50 km/h, na autocestama te ces
tama koje su namijenjene za kretanje 
teretnih vozila neće se mijenjati, dok 
na ostalim prometnicama bk će um
jesto dosadašnjih 90 km/h maksimal
no dopuštena brzin 80 km/h. Među
tim, dodaje PER AN , radar, videozapi- 
si i zapisi tahografa kao I fotografije, 
koristit će se uz ostala p o m a g ^  
prometne policije i kao dokaz u pre
kršajnim postupcima. Što se tiče 
uporabe upaljenih svjetala prilikom 
smanjene vidljivosti, za sada se pre
ma Zakonu preporučuje ali se ne 
sankcionira.

a  Posebna novina u Izmjenama 
I dopunama Zakona, svakako Je 
uvođenja sustava kaznenih bodova. 
O čemu Ja zapravo riječ?

—  Točno. Ovisno o težini pre
kršaja, veličina kaznenih bodova evi
dentira se od 1 do 3 u evidenciji voz
ača a na temelju pravomoćne odluke 
o kažnjavanju odnosno nakon napla
te kazne na mjestu izvršenja prekrša
ja. Ako u tijeku 24 mjeseca nakon 
prvog počinjenog prekršaja vozač 
prikupi 5 bodova, policijska postaja 
vozača poziva na predavanje i prika
zivanje filmova 0 posljedicama koje 
proizlaze Iz nepoznavanja ili nepošti
vanja prometnih propisa. U slučaju 
da se predavanju ne odazove ili pak 
ne opravda Izostanak, kaznit će se

kaznom u visini 500 kuna te m u se 
privremeno oduzima vozačka dozvo
la dok se ne odazove na predavanje. 
U  slučaju kada vozač tijekom dvije 
godina prikupi 7 bodova, oduzet te  
mu se dozvola na 90 darra i vratit t e  
mu sa uz dokaz da je zadovoljio pro
vjeru prometnih propisa. Ako u roku 
od 4 godine prikupi 7 bodova, oduzi
ma se dozvola na 180 darta. Vozaču 
koji ne plati kaznu u roku B ne uloži 
prigovor, odmjerit t e  se dvostruki 
broj bodova od bodova za utvrđeni 
prekršaj. Npr. kada vozač vozi i 30 
km rta sat brže no što je dopušterto 
u naselje(K>m mjestu K kada ude 
u zabranjeni smjer dobit te  2 kazrte- 
na boda dok za nepropisno skretanje 
o d r e ^ je  se 1 bod.

a  Kada aa brišu kazneni bodo
vi?

—  Brisanje kaznenih bodova 
predviđeno je ttakon protoka roka od 
24 m jeseca ii kada je vozač kojem je 
zbog kaznenii bodova oduzeta d o 
zvola zadovolji na provjeri poznava
nja prom etnii propisa i vještine up
ravljanja vozlom .

a  No, Izmjena I dopune Tašoaa 
o aigumoall premela na caatama 
piadvldatu i oduzimanje vozačka 
dozvole u trajanju 90 dana na aa-

—  Da. i to za vožnju pod utjeca
jem akohola. za odbijanje podvrga
vanju ispitivanja na akohol i d r o ^ ,  
za prekoračenje brzine kretanja vozi
la u naselju za vite od 50 km na sat 
od dopuštene brzine, te za bijeg 
s mjesta prometne nezgode. Vozač 
m ože podnijeti prigovor Sucu za  pre
kršaje, ako prigovor ne uspije, osim 
novčane kazne, vozaču se oduzima 
vozačka dozvola na tri mjeseca.

a  Veoma Je bttno istaknuti I vi
sinu novčanih kaznL

—  Novčane kazne prema novom 
Zakonu predviđene su u iznosu ne 
manjem od 50 kuna i ta kazna bi bila 
za najlaške oblike prometne nedis
cipline, a za najteže prekršaje bez 
posljedica ta bi kazna iznosila 500 
kuna. U  slučajevima izazivanja pro
metne nesreće, predviđaju se do 
4000 kuna a u postupku i do 20.000 
kuna. Nekorištenje sigurnosnog po
jasa sankcioniralo se do sada sa sa
mo 8 kuna. Međutim, primjenom no
vog Zakona za nekorištenje pojasa 
predviđena je kazna u visini 100 ku
na. Vozač i putnici u tijeku vožnje 
moraju koristiti sigurnosne pojase na 
način kako je u vozilu odredio proiz
vođač.

•  I na kraju preporuka vozači
ma?

—  Tijekom srpnja ukazivat ćemo 
preko sredstava priopćavanja na po
sljedice prekršaja, pa stoga preporu
ka vozačima da budu ipak oprezni 
kako ne bi sakupili kaznene bodove. 
Vrlo brzo Ih je m oguće sakupiti ali 
doći ponovno do dozvole treba vre
mena I truda. U  Zakonu je jasno 
predviđeno koliko može ubuduće 
stajati neoprezna i nesavjesna vož
nja.

V. BULAT



MIROSLAV FRANE BFLAMARIĆ O PRVOME TJEDNU 36, MDF~a

T ndeset i šesti MDF odra
đuje eto. prvi tjedan, ali 
ove godtne. možda kao 
nikada prije, pod pritis

kom dojma predstave Sveča
nog otvorenja, lako se o tome 
uvijek može razgovarati —  ova 
je festivalska godina prijelomna 
barem po tome u kojoj je mjeri 
uvertira prvoga poslijeratnog 
Festivala secirana do u r^jsitni- 
je potankosti. Već u nedjelju, 
međutim, šibenska je publika 
bila u prilici vidjeti izvrsne pred
stave. pa se barem zasad, kak
voća 36. MDF-a može mjeiiti 
$ programima iz najboljih godi
na Festival dakle, nije samo 
Svečano otvorenje, ali ta pred
stava, zato što je urađena pre
težito šibenskim snagama, ima 
posebnu težinu i najbolje osli
kava sve teškoće u kojima bro
de Kazalište u Šibeniku i MDF. 
Miroslav Frane Belamarić. v.d. 
ravnatelja šibenskog kazališta 
početak ovoga razgovora us
mjerio je na razdoblje priprema 
za Festival

—  Prvo bih govorio o tome

SPllSS- „

Neizostavni dio 36. 
MDF-a su i svakod
nevne press-konfe- 

rencije, koje vodi prof. Ivo 
BreŠan. ili —  bolje rečeno, 
okrugli stolovi na kojima se, 
pored iznošenja osnovnih 
informacija o predstavama 
održanim prethodnoga da
na. raspravlja i o njihovim 
umjetničkim dometima. Ne
djelja, kada je predstava 
Svečanog otvorenja doživje
la kritike, istodobno je bio 
možda i lijep festivalski dan. 
Darlo Zisa. već nekoliko go
dina festivalski gost i surad
nik pantomimičara Patricka 
Lorlota, predstavio se svo
jom prvom predstavom. Do
tad je isključivo bio poznat 
kao Šetač na hoduljama, 
a njegov scenski prvijenac 
bio je dobro prihvaćen, i oz
načen predstavom kakve su 
Šibeniku i MDF-u uvijek po
trebne na trgovima i ulica
ma.

Istoga dana vidjeli smo 
i '»Noge koje hodaju«, kaza
lišta »Toi haus« iz Salzbur- 
ga. koju su vrhunskom ig
rom nosile samo dvije glu
mice. —  Mayrto Dimitriadou 
I Martina Spitzer ostat će 
dugo u uspomeni šibenskoj 
publici, kao uostalom, i iz
vrsna predstava »»Varaždin
ske priče«, u izvedbni an
sambla Društva -»Naša dje
ca« iz Varaždina. Mali su 
amateri pokazali kako se ra
di profesionalna predstava 
i ponovili kvalitetu svoje lan
jske predstave, s kojom je 
Festival bio zatvoren. No, 
prave zvijezde ovogodišnje
ga MDF-a, prema mnogim 
prosudbama, bili su mali Ki
nezi iz Šangaja, koji su 
u najkraćem, podignuli Ši
bensku publiku na Ljetnoj 
pozornici »»na noge« Kao

) ) EUZE1N0 U M  ZADOVOLUN
TIJEKOM FESTIVALA!«
razdoblju, jer smatram, najbolje 
oslikava naše prilike. Od pro
teklog Festivala, kuća je ostala 
bez ključnih ljudi, voditelja, teh
ničkoga direktora, voditelja 
transfera, kostimografa i kroja- 
čice. Također, nen^amo niti teh
ničkih sredstava, od rasvjete do 
razglasa. preko radionica. Po
stoji. zapravo, samo jedan sto
larski stroj, na kojemu radi šef 
pozornice Sve sam to uočio 
kada sam lani organizirao -š i
bensko ljeto«, na trgu ispred Vi
jećnice. i tada se pokazalo što 
se može napraviti s kvalitetnim 
izvođačima. Odmah sam zatra
žio od Gradskog poglavarstva 
da mi se odobri opremanje 
i formiranje kazališnih radionica 
iz gradskog proračuna Posto
jala je I mogućnost da otkupimo 
strojeve iz rasformiranoga 
TEF-a i preuzmemo petoricu 
djelatnika. S njima sam lani 
i razgovarao, u prosincu, ali moj 
zahtjev nije ispunjen. Radionice 
bi imale posla i na obnovi kaza
lišta i opravdale bi, financijski, 
postojanje Kasnije sam. na Up
ravnom vijeću Kazališta zahtije
vao da se angažiraju ljudi, prije
ko potrebn organizaci)! Festiva
la, ali sam dopuštenje dobio tek 
u svibnju.

•  Prekasno za kvalitetnija 
pripreme?

—  Svakako. Svečanost ot-

Zašto Festival nema dovolinu potporu?

vorenja predložio je Festivalski 
odbor koji je prihvatio ideju Pe
re MioČa. da se na Otvorenju 
napravi predstava s baletom 
koji Šibenik nema. To može pri
premiti samo opremljeno kaza
lište. sa svom potrebnom in
frastrukturom A kako nas Po
glavarstvo Grada nije podržalo, 
rezultat je bio vidljiv na Sveča
nom otvorenju.

Tv prijenos ostavio jerijenos osm 
bolji dojam

Zbog neopremljenostl. bo
jao sam se takvoga Ishoda, pa 
sam zamolio Zvonka Varošanca 
da pripremi scenarij Otvorenja 
koji bi apsorbirao sve elemente 
režije Pere Mioča. I prilagodio ih 
TV-načelima To sa pokazalo 
uspješnim, jer je TV-prijenos 
Otvorenja bio mnogo dojmljiviji 
od samoga čina.

•  U kritikama Otvoranja 
Ipak, kao da te  nlau uvažavala 
tve ova okolnosti? Idaja Ja bi

la dobra, ali Ja provadba zaka
zala.

—  Osobno sam žalostan 
što su neki od šibenskih novi
nara. iako zamoljeni da surađu
ju na festivalskom Biltenu, to 
odbili, pa su pokrenuli pravu 
hajku na koncepciju otvorenja 
i tako Festival oslikali tamnom 
bojom, i s time indirektno, po
krenuli akciju da se ukine, iako 
im je. kako kažu. na srcu. Učinili 
su to unatoč mojih nastojanja 
da Festival ne samo revitaiizi- 
ram. već naprotiv, da mu vratim 
sjaj iz dana kada je bio obilato 
sponzoriran.

•  U nekoliko ste navrata 
u posljednjim denime podvukli 
da Fasttval ova godine Ima da- 
sat pute manje novce negoli 
prije rata?

—  Danas smo u prilikama 
da se sve usluge plaćaju Zbog 
toga se ovaj Festival ni u kojem 
slučaju ne bi mogao održati bez 
pomeli aktualne županijske 
i gradske uprave. Zbog toga je.

kao moj savjetnik, došao i ivo 
Livaković, kako bi dodatna 
sredstva za pokrivanje Festiva
la. osim Upravnog vijeća Kaza
lišta. i mene osobno, bila kon
trolirana još I na trećoj razini. 
I da se izbjegnu rekla-kazala 
priče 0 nenamjenskom troše
nju.. Sada, u svim tim uvjetima 
u kojima treba djelovati, mogu 
biti Izuzetno zadovoljan s tije
kom Festivala.

•  Morem se vratiti ne 
predstavu Svečanog otvore
nje. Zar ee prijevitina e neka
dašnje ribemlce, gdje je bile 
pozornice, nije mogla očietiti 
ne vrijeme?

—  Dva dana prije Svečano
ga otvorenja zatražili smo od 
Gradske čistoće ds očisti I ope
re taj prostor, ps smo napos
ljetku. to urediti, koliko smo 
mogli, zajedno s djelatnicima 
HRT-a! Na žalost, nije to jedini 
prijavi prostor u gradu, čitav Ši
benik je takav. No. nije na meni 
kritizirati komurralne službe.

već upozoriti da se dogodine 
ne ponove iste greške.

•  Što mlalfte, je II ubuduće 
potrebna poeebna predstava 
Svečanog otvoranja?

—  Ne. To  bi trebao biti ko- 
laž-program ansambala koji su 
došli na Otvorenje. Još nešto: 
program Festivala treba defini
rati najmanje osam mjeseci pri
je početka, a ne. kao ove godi
ne, tek u travnju.

•  Na preaa konfaranclja- 
ma, ne jednom, moglo ae čuti 
kako netko uporno želi ukinuti 
Feetival. Jedna ja od sudionica 
u raspravama spomenula čak 
I »zla sHe« koje se upinju oko 
toga. Kako to komentirate?

—  Festival nema dovoljno 
podrške. Zbog toga jer je orga
niziran na način na koji se orga
nizirao svih ovih godifta, a to je 
nepromijenjena situacija. Tu  je 
i odgovor na pitanje zašto svi 
Festivali ostvaruju budžet godi
nu dana prije programa. Ali,
0 tome će biti r i j^ i  na Festival
skom odboru koji ćemo sazvati 
nakon Festivala. Izaći ću s kon
cepcijom koja će biti primjere
na gospodarskim odnosima. 
U umjetničkom smislu, ovaj je 
Festival jednak festivalima koji 
su blH obilato potpomagani
1 sporrzorirani. Bio bih sretan da 
se takav kontinuitet nastavi
i dalje.

TJEDAN DOBlilH
Braiš/i, KaniJpi. Bjažić / BUopaviović

i svi kineski ansambli koji su 
u minulim godinama bili na 
Festivalu, i djeca iz šangaja 
pokazala su vrhunsku um
jetnost plesa, mimike I glaz
be, u isto tako. izvrsno izve
denoj režiji i kostimografiji. 
S tom su perfekcijom dan 
poslije bili uspoređeni i mali 
plesači i glazbenici iz Kijeva 
u Ukrajini, koji su, kako se 
medu ostalim moglo Čuti.

»podsjetili i na našu Slavoni
ju«. Mladen Đjažić, doajen 
na Festivalu, bard hrvatske 
književnosti za djecu, novi
nar. TV-urednik, pisac sce
narija 1. MDF-a prije 36 go
dina i —  naposljetku —  čov
jek koji je učinio jmnogo da 
MDF postane međunarod
nom manifestacijom, održao 
je književnu večer »Morska 
njedra«. U dvorani kina

»Odeon«, uz nastup zbora 
»Zdravo malšni« I djece re
citatora. a u režiji Pere Mio
ča, 0 Mladenu Bjažiću I nje
govu književnom djelu go
vorili su i Tito Bilopavlovič 
i Pajo Kanižaj. Voditeljica 
»Malenih« prof. Mira Orujič, 
glazbeni pedagog iz Šibeni
ka, uglazbila je nekoliko Bja- 
žičevih pjesama, pa ae Fes
tival odužio Mladenu Đjaži-

ću za sve godine vjernosti 
—  iako je recimo, Pajo Kani
žaj, još jedan veliki dječji 
pjesnik, kazao kako Je Mla
den zaslužio više. I plakata 
po gradu, ali i protokolarnih 
počasti. Jer, primijetio Je 
Kanižaj. nije na predstavi vi
dio niti župana, a ni grado
načelnika. Kao malo tko. 
prof. Ivo Uvakovič sudjeluje 
gotovo na svim predstava

ma i press-konferencijama. 
kao i Pero Mioč, Ante Gra- 
nik, Jordanka GrubaČ. Pajo 
Kanižaj, Mladen Bjažić. Tito 
Bilopavlovič, ivo Brešan... 
Jedna od tema razgovora na 
press-konferenciji u srijedu 
bHa je I 0 načinu praćenja 
Festivala u medijima, i pro
blemima s tim u vezi. Ali, ka
ko je festivalski Bilten (4.) 
toga dana objavio uvodnik 
urednika Joška Cetara, a na 
susjednoj stranici, teks 
brzojava podrška gradu 
I MDF-u ansambla SUN ER- 
GOS iz Kanade —  Boba 
i Dane, bez potpisa i njihove 
adrese, rasprava se u najve
ćoj mjeri, odnosila na festi
valski Bilten. Joško Četar je, 
prema navodima diskulana- 
ta Paje Kanižaja, Jasenke 
Ramljak, Ante Granlka. Jor
danke GrubaČ. Ive Đrešana, 
Mladena Bjažlća. objavio ne 
samo falsifikat, krijući poši
ljatelje, iako je brzojav još 
prije odaslan svim Šiben
skim redakcijama —  već Je 
u komentaru SUN ERGOS 
optužio za urotu protiv Gra
da i Festivala. —  Bob i Dana 
puno su učinili za Šibenik, 
a Čelar ih je oblatio. Objav
ljujući »fantomski« brzojav, 
prekršio je pravila novinar
ske profesije kazano je,
I zatraženo }e od Čelara da 
dade otkaz na mjesto ured
nika Biltena.

Drugi tjedan 36. MOF*a 
valjda, neća biti toliko 
»vruć«. B. PKRIŠA
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ČANO PRIMANJE ZA INOZEMNE ANSAMBLE

 ̂ toô  m  nc^tuf^ u dosodoir^OTi^cilMu programa »voćono primanje u Gradskoj vijećnici
m  IkbeRM î ipon ralico BiMbalo I sradono(^nlk iibenlka Atm  Si^uk

S T I V A L S K E

Z L O Ž B E ANDEU ZA DJEČJI
ESnVAL

#e pohvale uredniku iikov* 
lirama na odabiru i visokoj 
iiih izložaba, od dječjih ra> 
gUko autorske izložbe Mira 

izložbe našeg vrsnog sli- 
ostratora Ivana Viteza.

je Četiri ovogodišnje festi- 
f^žb e  komentirao redoviti 
g ^ l a  Josip Roca. profesor 
(liemiji likovnih umjetnosti 
iA  idejnih začetnika šiban- 

^^vala.
Bšimirovu domu postavlje- 

izložbe dječjih radova, 
i ^ o v a  učenika Osnovne 
p o š te n , koji zahvaljujući 

i stručnom vodstvu li- 
^^pedagoga Velibora Janko- 
^  godinama na Festivalu 
^  u likovnom programu, 

om prostoru do 6. srpnja 
0 je i izložba pod nazivom

»Moj svijet«, a riječ je o najuspješ
nijim dječjim radovima prispjelim 
na redoviti godišnji natječaj Modre 
laste. Veliku pozornost privukia je 
i izložba keramoskulptura akadem
skog kipara iz Zagreba Mira Vuče. 
tema koje su anđeli i koja je po
stavljena u galeriji Sv. Krševan. ši
benskoj javnosti ove se godine prvi 
put predstavio i Ivan Vitez, slikar 
I ilustrator, dobitnik ovogodišnje 
nagrade »Grigor Vitez«, čovjek koji 
je ilustraciji udahnuo novo znače
nje. jer kako je sam istaknuo, ilus
tracija ne treba biti podređena pi
sanoj riječi.

Sastavni i to vrlo uspješan dio 
likovnosti ovogodišnjeg Festivala, 
kako je istaknuto na jednoj press 
konferenciji i festivalski je plakat či
ji je autor Vojo Radoičić, slikar 
i scenograf iz Rijeke. M X . »Anđeli^ Mira Vuče, jedna od Četiri festivalske izložbe

PantomimiČarska radionica - / oni će naučiti hodati na hoduljama

RADIONICE

U okviru Festivala djelu
je čak sedam  radioni
ca. koje su i ove go d i

ne iznim no posjećene. Fil
m sku radionicu ve ć desetu 
godinu za  red om  vodi P re d 
rag Ostojić, a kratki anim i
rani filmovi koje djeca rade 
bit će, kako je r^javljeno. 
po  završetku rada radionice 
i javno prezentirani na je d 
noj o d  press konferencija. 
Voditelji ovogodišnje  likov
ne radionice šibenski su li
kovni peda gozi Zdenka Bi- 
lušlć i Velibor Janković. 
N ovinarska i radio-radionica 
koje vode ŽIvana Podrug 
i Joalpa Petrina, također su 
na neki način festivalska tra
dicija, a mali novinari svoje 
tekstove svakodnevno o b 
javljuju u Biltenu, odn osno 
svaraju radioemisiju p od na
zivom  »Zujallca«. Prošle g o 
dine utem eljena literarna ra-

P G B A M  S V E Ć A N O &  

V O R E N J A  3 6 .  M D F - a I

dionica p od vo d stvo m  knji
ževnika Ttta  B ilo p a vio vića , 
okupila je više od  d va d e se 
tero djece. Veliko z a 'w ra ';]e  
mah su Šibenčani oo<azaJi 
i za  pantom im ičarsku radio
nicu Patricka Loriota kOj« će 
Ih uz osnove go vo ra  tjjeia 
učiti I hodu na hodul-am a 
G la zb e n o -sc e n sk a  radioni
ca koju vodi Paul N ovosei. 
ne bi se baš m ogla nazvat 
d ječjom , budući da u nje
nom  radu sudjeluju stariji 
od petnaest godina.

B ro jne  ovogodišnje  radi
onice u kojim a sudjeluje g o 
tovo dvije stotine šibenske 
d jece najbolji su pokazatelj 
njihove važnosti, zato je 
i zanim ljiva ideja pantom im i
čara Patricka Loriota o radi
onicam a koje bi radile tije
kom  cijele godine.

M .U

Snimci:
Vilson POUĆ

^ / ^ S a n o  otvorenje 36. m e- 
^ IL n a r o d n o g  dječjeg festi- 

J l a  bi
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bilo je najavljeno kao 
^o vo , koncepcljskl posve 
0  smišljeno od dosadaš- 
^bala je to biti i svojevrsna 
^o-promidžbena razgled- 

i'enika i Županije, no ono 
Šibenčani gledali 22. lipnja 
na pozornici ispred stare 
odnosno kući na malim 
izazvalo je gotovo ne- 

^  mišljenje javnosti ka- 
0 dobroj ideji ali lošem 

.

^sjetimo, autor scenari- 
.^vonko Varošanec, a re- 
^ 0  MioČ. Koncepcijska 
^ č a n o g  otvorenja, kako 
"̂Jarano, trebala se sasto- 

Snu da se taj događaj os- 
Ciiom gradu I da. naravno, 
^ito više publike. Zato su 
’Jfi zamišljene i one tzv. 
Jie postaje, te programi 
'inu i Murteru. No, umjes- 
; >ti po gradskim ulicama 

tek su malobrojni š i- 
^ pratili sudionike od jed

ne postaje do druge. Umjesto or- 
g ^ iz a c ije  postojala je improviza
cija. U toj zbrci nitko zapravo nije 
znao gdje i što se događa, a neki 
se programi nisu ni održali, jer iz
vođači o tome nisu bili obaviješ
teni. Kulminacija tog kaosa dogo
dila se na pozornici ispred stare 
ribarnice. Predstava, koju je izvo
dilo tridesetak šibenske djece, 
stalno je prekidana, i dok su dje
ca »zam rznuta« stajala na pozor
nici na videozidu koji su mogli 
gledati samo oni Iz prvih redova, 
kao uostalom i cijelu predstavu, 
prikazivale su se snimke i repor
taže programa s festivalskih po
staja.

Autor scenarija program je 
Svečanog otvorenja nazvao mul
timedijalnim projektom, što je fl- 
nalizirano središnjim dijelom is
pred ribarnice. Spora, isprekida
na i nerazumljiva predstava, sa 
svim onim ubačenim insertima, 
grubom  i prostom scenografijom 
u obliku neurednog jutenog zida 
koji je mjestimice visio, bila je za
pravo neartikulirana smjesa, koja

nije mogla zadovoljiti estetske 
i umjetničke kriterije, a gotovo je 
nem oguće zamisliti i turističko- 
-prom idžbeni uspjeh takve raz
glednice.

Već na prvoj press konferen
ciji na kojoj je bilo riječi o progra
mu Svečanog otvorenja bilo je 
jasno kako je puno toga zapinja- 
lo u organizaciji. Stekao se do
jam kako se sve radilo u zadnji 
čas, a ravnatelj šibenskog kaza
lišta sve primjedbe na svoj račun 
odbio je tvrdnjom da glavni raz
log takvim organizacijskim pro
blemima teži u činjenici što još 
nije ustanovljeno šibensko kaza
lište. Šibenčani su zasigurno od 
programa Svečanog otvorenja 
očekivali daleko više. Istina, Fes
tival nije samo Čin otvorenja, to je 
tek uvod u festivalska događanja.

No, to ne umanjuje ružnoću ono
ga prizora koji se događao pro
teklog vikenda na staroj ribarnici. 
Za to je netko, valjda I odgovo
ran?

M .Lončar Prizor sa svečanog otvorenja
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SUBOTA, 29. HpiUa 199€. KULTURA

U PRIMOŠTENU ODRŽAN 2, MAŽORI KUP HRVATSKE

Š lM n č ^ e  najbol|e i 
napjepse mdlorelkinje
Možda ta nlata nadali, aH nakon 

atmo nekoliko mjatacl mlade 
ilbentke mažoratkln|e oavojlle 
au prvo mjetto Drugog Mtžori 

kupa Hrvatake. Uz djevojke iz Opatije 
iibenake mežoretMnje pokazale au ito  
ave znaju i umiju. U jakoj konkurenciji 
20 mažori ekipa od k o ^  tu  neke a du- 
gogodMnjom tradicijom, uapjah Siban- 
čanki Izuzetan ja, neočekivan I hvale 
vrijedan, šibenaka mažoratkinje Inače 
djakiju u aaatavu Iibenake narodna 
glazba, uz flnandjaku potporu Orad- 
akog poglavaratva. Sibenčanka au po
lučile jo l jadan uapjah jar ja Ana Snx>- 
Ić  oavojHa vrlo dobro trača mjaato po 
larmu I ljepoti medu čak pet stotina 
netjecatatjU Iz djale Hrvatake. Inače, 
Mažori kup ove M godna po rljačkna 
llbanakog dogradonačaMka Strna Vi

kanja trebao praraati u potpuno sa
mostalnu međunarodnu atrakciju 
okupljanja I natjecanja mtžoratklnja 
kakvo bar za tad na postoji nigdje 
u Hrvatskoj. Treba aa nadatt da ča sva
ke godina ovaj prija svega promidžbe
ni pa tak onda natjecateljski kup pri
pasti Prknoltenu, odnosno nalem Ši
beniku. Sibenčanka kao jadna od naj
mlađih ekipe ne po godinama, nego po 
mažoratakom stažu osvojila su mno
gobrojnu prhnoltantku i libenaku 
publiku koja je kao uostalom i uvijek 
vaMkim pljeskom znala prepoznati kva- 
Itatu i tu kvaHetu nagradu onako ka
ko zaslužuje. Svi su bil jednoglasni 
u ocjanl da kruna najboljag pripadne 
upravo Skreočankame.

U .
(Sabate; V. POU6)

BOGATO KULTURNO U ETO  
U PRIMOŠTENU

S malo dobre volje 
može se napravili puno
O kuitumim događanji

ma u vrijeme ljeta 
razgovarali smo 

s predsjednikom Ogranka 
Matice hrvatske Josipom 
Luketom.

•  NajziMCafnija djelat- 
noet Ogranka Matica hrvat
ska su IzloiiM. Recita Mo 
ća sa ovog ljeta događati 
u PrimoStanu kad su likov
na događanja u pitanju?

—  S obzirom na to da 
imamo dva galerijska pro
stora i izložbe će biti organi
zirane u oba. U galeriji »Ru
dina- u tijeku srpnja i kolo
voza bit će postavljene Iz
ložbe Stavka Rozlća, Nikole 
Kranjca, Lidvine Lukete, 
Nade V. Falcut, hrana Antol- 
ćića, Aleksandra Augustin- 
ćića i Mate Orgića. Od 1. 
kolovoza na katu iznad gale
rije »Rudina« bit će izložba 
'More, ljudi, obala« koja se 

ove godine održava po 26. 
put.

•  Koja su glazbena do
gađanja?

—  Za sada se zna da će
mo u srpnju imati koncert 
dviju nac^enih pjevačica iz 
Zagreba, sestara Željke 
(sopran) i Nede (mezzosop- 
ran) Martić, koje su dljslomi- 
rale na ljubljanskoj Akade
miji za glazbu u klasi prof. 
Eve Novšak-Houika. Kon
cert će biti održan u crkvi 
sv. Jurja.

•  Tradicionalno sradli-

n|l kultumi događaj svakog 
ljeta su Užance. Kako su 
orte koncipirane?

—  Ove godine će se 
Užance organizirati u Kalini 
i to po sedmi put. Održat će 
se od 1. do 3. kolovoza uz 
posebnu naznaku da će naj
važniji događaj biti okrugli 
stoi, kojim ća se pokušati 
razvoj Primoštena danas 
i sutra promatrati s različitih 
aspekata.

•  ito  je s ptomoci|a- 
ma, koje su tradtelonalne 
u organizaciji Maliee?

—  Ovog ljeta imat ćemo 
nekoliko promocija. Bit će 
tu predstavljanje zbirke po
ezije rođene Prlmoštenke 
Blaženke Zuban-Jergović 
pod nazivom »Molitva«. 
U kolovozu čamo na dan 
obilježavanja oslobođenja 
Knirta imati promociju knjige 
»Olujna razmišljanja« prof. 
Zvonka Madunića, koji je 
sudjelovao u akciji »Oluja«. 
Predstavit će nam se i Dani- 
el Bara sa svojom prvom 
zbirkom poezije, koja je 
Imala svoju promociju u Klu
bu šibertćana u Zagrebu 
krajem travnja.

Kulturno ljeto u organi
zaciji Ogranka Matice hnrat- 
ske iz Primoštena bit će bo
gato, ali kako kaže Luketa 
»kultura mora biti predstav
ljena I onda kada nema tu
rista to znači tijekom čitave 
godine«. 8. PANCIROV

S r e d s tv a  z a  
k n jm ii fo n d

Odlukom Ministarstva 
kulture Poglavarstvu Op
ćine Primošten dodijelje
no je 10.(XX) kuna za na
bavu knjiga čitaonici Ma
tice hrvatske. Ova čitao
nica do sada nije bila 
u funkciji jer je njezin 
fond Izuzetno slab tako

da je ona djelovala samo 
formalno. 8 obzirom na 
to da se očekuje I mate
rijalna pomoć općine Pri
mošten vjeruje se da će 
najesen police ćitaonioe 
biti Ispunjene naslovima, 
koji su zanimljiviji široj 
publici. 8.P.

U ŽUPANIJSKOM MUZEJU OTVORENA IZLOŽBA 0024. UPNJAD020. KOLOVOZA

NAKIDNA UMJETNOST VESZnSMSKE
ZUPANUE

H m  iva narodna umjetnost I zanatstvo 
Veszpršmske župartije, naziv je st

a v  nografske izložbe otvorene u poned
jeljak 24. Npnja u Županijskom muzeju Ši
benik. Riječ o nastavku suradnje dviju 
županija, a sve je počelo prije dvije godine 
kada je u Veszpršmu postavljena izložba
0 životu i djelu uglednog šibenskog huma
nista Fausta Vrančića, koji je dio svog živo
ta proveo u tom mađarskom (padu. Prije 
godinu dana šibenski je muzej u Veszprš
mu postavio I izložbu »Stari šibenski nakit 
od pretpovijesti do srednjeg vijeka«. Ta  us
pješno započeta kulturna suradnja sada ja 
nastavljana dolaskom mađarske izložbe 
u Šibenik. Više od 20 fotografija I preko 80 
izložaka govore o najznačajnijim Izričajima 
narodno umjetnosti i u Veszpršmskoj žu - 
panlii, o načinu građa, obradi I obUkovanju 
drva i tekstila. Izložba je ostvarena zahva
ljujući potpori Obrtničke komora V ss- 
zpršmske županija, predsjednik koje je
1 osobno otvorio Izložbu u ŠIbertIku. M.L.

(Snhnle: V. POUĆ)

PROMOCIJA

KAZNENI SUSTAV SREDNJOVJEKOVNOG
ŠIBENIKA

Imiia Jaramai-Reslivšit

KAZNENI SUSTAV 
U ŠIBENIKU
OD 14. DO 10. SIOIJEG A

U Izdanju Oradske knjižni
ca Juraj šižgorić predstavlje
na je knjiga »Kazneni sustav 
u Šibeniku od 14. do 18. sto- 
I je ^ «  aulorice Ivana Jaramaz- 
-Reskušić. Predstavljači su bHI 
dr. Nada Engensfstd I dr. Oa- 
vor Krapac, profasori na Prav
nom fakultetu u Zagrebu, koji 
su Istaknuli kako ja knjiga va
žan prilog za hrvatsku, ali I eu
ropsku sradnjsvjakovnu prav
nu povijest.

Na viša od dvije stotina 
stranica, nakon kraćsg uvod
nog dijela o statutu kao Izvoru 
prava, ta kraćeg prikaza ši
benskog statuta, slijedi sre
dišnji dio knjige, poglavije pod 
nazivom »Sustav kazni«, koji 
je u sradnjevjakovnom Šibeni
ku znao biti vrlo drastičan od 
odsjacanja desna ruke, nosni

ca M gubitka desnog M čak 
oba oka.

Zattimljiva je spomenuti 
i naslovnieu knjige za koju je 
Izabran rebus Iz srednjeg vije
ka koji sa i danas nalazi na 
pročelju kuće na Dobriću, 
a koji pokazuje krila, kosu, bo
ca, kocke I mrtvačku gkvu, 
što na talijanskom znači sl(l)s 
falae bocche sorte la morts.tj. 
u prijevodu »Lažljivim ustima 
slijedi smrt«.

U  Ime Izvodiča govorio jt 
Vlitjam Lakić, urednik edicijs 
»Faust« u kojoj su do sada 
objavljene četiri knjigs, koje 
svaka na svoj način, pa tako 
I »Kazneni sustav u Šibeniku 
od 14. do 18. stoljeća« Ivana 
Jaramaz-Rsskušić, rasvjettja- 
valu društveni I kultumi život 
u Šibeniku kroz povijest. M.L

ISPRAVAK

U šibenskom listu br. 1694,, od 1S. lipnja 1998. g. u tekstu 
pod nazivom »Riznica šibenska povijesti- potkrale tu te dvije 
greška. Umjesto »Brojni ulomci keramike iz 1880 g. pr. n. a. po
tvrđuju gotovo Haućljetnl konUnultat ŽMjanja na tvrđavi sv. Mi
hovila -treba pisati-. ćetlritltućljeM kontinuitet...«

Umjesto -Kada ja Šibenik pao pod Veneciju od 14. de II . 
e t .. .« iraba pisati •... od 18. de 18 e t . . . »
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JA TAKO MISLIM AUTOCESTA ZAGREB - SPLIT

PREDNOSTI SU UČKE TRASE OČITE
Počotkom š«zdts«tlh

din« počelo «• r«zmiftl|«ti 
0 povtzivtnju Zagreb«
I Split«. Tako je nastala 

Ideja 0 cestovnom najkraćem 
spoju preko Pisarovine, Bihaća, 
Knina I VHIke. Tu bi cestu I. re
da kanjon Une mogao podnoi- 
Ijivo prihvatiti, te bi ona bila i kii- 
m ati^ najzaitlćenlja. Kasnija 
želja da se ta cesta rangira 
u autocestu nije prihvaćena, jer 
njene elemente kanjon Une nije 
rnogao prihvatiti bez totalnog 
naniUvanja, tako da ta tras« 
ide iznad kanjona visoravnima 
bosanskih gora. Kasniji otklon 
te trase na Karlovac i Perković 
(Sitno Q.) nametnuo je »ličku« 
trasu autoceste preko Plitvica, 
Korenice i Udbine prema Splitu 
tangirajući Zadar, Benkovac, Bi
ograd i Šibenik. Ova osnovna 
»Učka« trasa neznatno je, Ili ni
šta duža od »unske« trase auto
ceste, kao Što se vidi na prilo
ženoj karti. »Unska« je trasa, ia
ko je prosječno 100 m niža od 
»Učke« trase, nepovoljnija, bu
dući da na njoj zimske nedaće 
nastaju uslijed mirnih padalina, 
pa nastaju debele naslage leda 
i snijega, te ih ja teško čistiti 
i obrambenim objektima zaštiti
ti. Zimske nedaće na »ličkoj« 
trasi rrastaju uslijed zapuha. te 
se svaki potez može izučiti i ob
rambenim objektima zaštititi, pa 
troškove zimskog održavanja 
svesti na minimum. Obrana naj
ugroženijeg poteza manje bi 
stajala od njegove izgradnje, 
što je kod cesta nižeg ranga 
obrnut slučaj. Visinsko vođenje 
autocesta je dakle relativan po
jam. Neshvatljivo je zašto se 
uporno laže da je »unska« trasa 
kraća čak i 40 km, te da je kii- 
matskl povoljnija, jer je utkana 
u kanjon Une.

U geološkom smislu »un
ska« trasa je nepovoljnija jer sli
jedi nestabilnim tlima, kao što 
je predio Butišnice i podnožje 
Kozjaka, koji nameću velike 
troškove za saniranje u gradnji 
i nesagledfve u održavanju.

»U čka« traaa slijedi stabilnim 
krškim tlima.

Prednosti »ličke« trase su 
očite. Tangira mnoga hrvatska 
općinska središta I važna regi
je, kao što su Četiri nacionalna 
parka. Ravne kotare itd., pe je 
južnoj Dalmeciji, a posebno 
Splitu kao dalmatinskom sre
dištu u Interesu de ih poveže, 
a ne izbjegava, izbjegavanje 
Knina, Što protagonisti »unske« 
trase navode kao veliku manu 
»ličke« trase nema opravdanja, 
jer je Knin samo jedno središte. 
Knin je u prometnom smislu 
najviše valoriziran, jer je raskriž
je svih važnih Željezničkih i ces
tovnih prometnica. S već Izgra
đenom cestom i. reda bit će 
povezan s autocestom kod Lo- 
vinca, a u suprotnom smjeru 
budućom magistralnom cestom 
također I. reda. koja će povezi
vati dva kraljevska grada tj. 
Knin i Šibenik. Daljnja prednost 
je što unutrašnjost preko Za
greba I Bosnu i zalede približa
va moru oko 100 km. Sljedeća 
je njena velika prednost što se 
gotovo s polovinom svoje duži
ne poklapa s budućom jadran
skom autocestom. Pravo je ču
do kako ovaj otklon »unske« 
trase prema zapadu donosi veli
ke prednosti, koje su očite, pa 
ih nije potrebno ni dokazivati.

Proučavanjem najpovoljnije 
»ličke« trase spoznao sam da 
se manjim otklonom jadranske 
autoceste kroz Uku prema isto
ku. odnosno osnovne »ličke« 
trase prema zapadu, sva tri au- 
tocestovna pravca stapaju 
u »ogulinskom trlanglu«, pa se 
ukupna dužina smanjuje za oko 
200 km. iz ovog slijedi da je au
tocesta Zagreb —  Split sastav
ljena od dijela autoceste Za
greb ^  Rijeka i dijela jadranske 
autoceste. Ova osobna razmiš
ljanja objavio sam u tisku prije 
15 godina i izazvao mnoge po
lemike. Ova trasa slijedi kraljež
nicom dijela Hrvatske I popreč
no povezuje najpovoljnije prio
balje i zaleđe. Ta je trasa duža

od »unske« samo 20 km.
Hrvatska prema broju žite

lja, prometnim potrebama i ne- 
izgradenosti pratećih cesta, ne
ma još potrebu za izgradnju au
tocesta. Jedino u sklopu s eu
ropskim željama i potrebama 
možemo njihovu gradnju prav
dati. a to je autocesta Budim 
Pešta —  Balaton —  Varaždin 
—  Zagreb —  Kartovac —  Rije
ka i Jadranska autocesta.

Najpovoljniju dakle trasu

Zagreb ^  Split tvore dijelovi 
dvaju po Europu interesantnih 
pravaca.

Bosnu treba povezati s oba
lom s cestom višeg ranga Split 
—  Livno —  Jajce —  Slavonski

Brod “  Osijek i a prvobitno za- 
mišljenom cestom I. reda preko 
Plsarovine, Bihaća, Knina i Vili- 
k« do Splita. Želja mi je da moja 
javljanja ponulraju strućnjal^ 
na razmišljanje, te svestranom 
snalizom, vodeni stručnom 
i građanskom savješću javno 
donesu svoj stav. Druge zemlje 
za ovakve gigante, čiji će kilo
metar stajati prosječno 6 miliju
na američkih dolara, samo za 
idejna izučavanja troše i do 
7 posto od ukupnog predvide- 
nog investicijskog iznosa.

U smislu povezrvanja Bosne 
i Hrvatske »unska trasa« auto
ceste čini umjetr>u granicu, 
a granice ne spajaju, već raz
dvajaju.

Nedavno sam pročitao u tis
ku da se je službeni Šibenik pri
klonio »unskoj« trasi ostavljaju
ći šibensku regiju na repu do- 
godaja, kao što je to slučaj i sa 
željeznicom  prugom, pa rr»  
ćudi zašto mjerodavni žitelji ove 
regije rade protiv svojih vTfainih 
interesa. MrK>gi od ^  mjero
davnih ljudi ne pozrtaju bit, kao 
ni tijek dosadašnjih p o l ^ k a  
i događanja, što dokazuju izjave 
ponekih u tisku u posljednje vri
jeme da je »lička« trasa auto
ceste nastala za vrijeme Domo
vinskog rata, kao i mnoge stoč
ne neistine. Ja  sam se osobrK> 
javio 1971. godine u mrdašnjem 
Vjesniku, pa to traje sve do da- 
r\ašn|th dana.

D i p l , i n € * 0 r a d ,  S t i o c  t t r š a

IZGRADNJA 1945. - 1996. 24 Piše: Ivo ŠPRUAN

Osnovno načelo - kakvoća i 
pošten odnos prem a
T ijekom 1993. godine Izgradnja je ponov

no djelatrta u povijesnoj jezgri grada. 
Vrši se statička sanacija bedema u Do- 
cu, podiže se skela na Katedrali za po

trebe pregleda i obnove kupole I započinju 
radovi na obnovi palače Draganič 
(1993.-1995.) pri čemu je Izgradnja opravdala 
epitet najboljeg izvođača radova na objektima 
spomeničke arhitektonske baštine 
Šibenika. "* Iste godine radi se i na sljedećim 
značajnijim objektima: A T C  u Perkoviću. Kop- 
mu. Dvomicama te na Žirju I Kapriju, a vrše se 
i brojne sanacije na oštećenim objektima di
ljem Županije.

U 1994. godini gradi se relejna radioposta
ja Krtoiin, A TC  Pokrovnik i Zaton, adaptiraju 
se prostorije agregata Tisno, gradi se pre- 
crpna stanica u Dubravicama, betonira obala 
u nautičkom centru u Tribunju. '**

Godina 1995. označava povratak stambe
noj izgradnji jer se nastavljaju radovi na grad
skom predjelu Meterize (objekti B I, B2 i B3). 
Gradi se i cjevovod Pakoštane— ćela. dionica 
od 5,5 km u sklopu vodoopskrbnog sustava 
štbenik>«Zadar. Sve je više angažmana na 
obnovi ratom oštećenih objekata (naselja Bi- 
ćine i Dubravice). Izgradnja u roku obavlja 
i dio radova na iz ^ d b i javne i svečane rasvje
te u povijesnoj jezgri Šibenika u okviru obilje
žavanja 1(X). obljetnice Hn/atske elektroprivre
de.

i na kraju. Izgradnja nije zavrijediia da je 
pamtimo samo po ovim nebrojenim izvedba
ma. Njeno drugo lice uvijek je bilo okrenuto 
gradu. Ona je bila I ostala pokretač i pokrovi
telj mnogih sportskih, kulturnih i inih organiza
cija I manifestacija. Njihova djelatnost nerijet
ko ae može zahvaliti Isključivom sponzorstvu 
izgradnje.

Kroz Izgradnju je prošlo mnoštvo mladih 
stručnjaka koji su se tu osposobljavali, neki 
joj ostali vjerni, a drugi ae potvrdili u mnogim 
ustanovama i tvrtkama. Stručnjaci Izgradnje

partnerima
visoko su cijenjeni među svojim kolegama. 
Poslovni partneri drže Izgradnju za ozbiljnog 
suradnika i urednog platišu svih obveza. U iz
vedbi »Izgradnja« se uvijek rukovodila princi
pom kakvoće i poštenog odnosa prema par
tnerima. Teško je nabrojiti sve one s kojima je 
Izgradnja surađivala, a istodobno ne povrijedi
ti i one male koji su bili podjednako vrijedni 
suradnici. '**

Malo je tko imao prilike živjeti sa svakim 
dijelom razvoja jednoga grada kao što je to 
imala izgradnja u Šibeniku. Mijenjajući mu ob
rise, čineći ga suvremenijim, rasli su zajedno 
poput djece koje veže prijateljstvo. (Kraj)

*'*Obnova palače Draganič bila je n^sio- 
ženija rekonstrukcija u po^jesnoj jezgri Šibe
nika nakon faksimiliske obnove Gradske vijeć
nice. Konzervatorski nadzor nad radovima 
vršili su djelatnici šibenskog povjerenstva 
Državne uprave za zaštitu kulturne i prirodne 
baštine. Rukovoditelj gradilišta bio je Boško 
Pržop, d.l.a.

"* Iz poslovne dokumentacije »Izgradnje«.
Ibid.
1995. počeli su radovi na vodospremu 

Ćela kod Pirovca, izgrađuje se kapelica unu
tar vojarne Bribirskih knezova (bivše Pećine), 
gradi se A TC  Jadrija te adaptiraju dva objekta 
za Ministarstvo unutarnjih poslova RH; izvor 
je poslovna dokumentacija Izgradnje.

Izgradnja je bila sponzor kulturnih us
tanova u gradu. Sudjeluje u obnovi starih ši
benskih orgulja, pomaže nakladničku djelat- 
rroat Županijskog m uz^a. Pomogla je osniva
nje Društva arhitekata Šibenika, anketni natje
čaj za urbanlatičko-arhitektonsko rješenje 
središta grada te nakladničku djelatnost Druš
tva. Godinama pomaže šibenskome športu, 
osobito košarci i nogometu.

I ŽUPANIJSKI VKEMEPIOV; LIPANJ T966. GODINE

Izveden recital.»Devet 
uz zvuke truba i fanfara, 

u šarenilu boja, zastava 
i svjetla, u historijskom 
ambijentu Trga Republi

ke. između Katedrale i Gradske 
vijećnice, u subotu je u 20.30 
sati s v e ć n o  otvoren šesti ju
goslavenski festival djeteta na 
temu 'Dijete, radio i televizija’. 
SvečarK>m otvaranju prisusto- 
vali su Pero DJetellć, republički 
sekretar za prosvjetu, kulturu 
i fizičku kulturu, prof. Miljenko 
Paravić, republički podsekretar 
za kulturu, Vojln Jalić član 
Glavnog odbora SSRNH, Paro 
Budak, književnik i predsjednik 
Festivalskog vijeća, zastupnici 
saveznog i republičkog vijeća 
Paško Parlia  i Joalp Ninić, 
sekretar Općinskog komiteta 
SK ćad o Polak, predsjednik 
Općinskog sindikalnog vijeća 
NIkIca Bujaš i drugi. Recitai 
'Davat atoljaća Šibanika* izveli 
su članovi Centra za scensku 
kulturu Šibenik, prema tekstu 
prof. Slava GrublŠIĆa i uz dra
matizaciju i režiju Dragutina 
Malća. Scenografiju je postavio 
Branko Friganović.«

Tako je u tekstu pod naslo
vom »Otvoren šesti festival dje
teta« pisao Joško Ćalar, a tekst 
je objavljen u »šibenskom listu« 
od 29. lipnja 1966. godine. 
U okviru društveno-političke 
rubrike uočljiv je i članak »Riječi 
i djela moraju se poklapati«. 
U tom tekstu čitamo sljedeće: 
»Općinski komitet je uvijek po
zdravio svaki napor osnovnih 
organizacija na suzbijanju ne
gativnih pojava i prema potrebi 
u tome i sšm pružao pomoć. 
Međutim, iz principijelnih razlo
ga Općinski komitet ne može 
podižati svaki stav osnovne or
ganizacije, ako takav stav od
stupa od linije SK i metoda rada 
SK 1 Komiteta. Tako, na primjer. 
Idejno-poiltićki Je potpuno pro
mašen zahtjev Oj^inskom  ko
mitetu da utječe da državni or
gan donese rješenje za koje os
novna organizacija, njeno ili ne
ko drugo rukovodstvo smatra 
da baš tako mora da bude kako 
tu  oni zamislili.« Tu  je i prilog 
Paška Pariša pod naslovom »U

stoljeća Šibenika«
povodu članka 'Njima se ne 
može ništa'« —  radi se o reak
ciji na napis Borisa Kale »Njima 
se ne može ništa« koji je objav
ljen u »šibenskom listu« od 8. 
lipnja.

Poduzeće »Elektra« obavlja 
posljednje radove na elektrifika
ciji Gretraštlce (»svako doma
ćinstvo obavezalo se dati 46 ti
suća starih dinara«), a u Plrov- 
cu je. kako registrira Jo ik o  Č e- 
lar, otvorena samoposluga. 
Uredila ju je Poljoprivredna za
druga Pirovac ulogom od oko 
7 milijuna dinara, a u novopo
dignutoj zgradi nalazi se i resto
ran. Sudeći prema članku 
»Gostiju još uvijek premalo« tih 
dana šibenski turistički radnici 
nisu bili previše zadovoljni po
sjetom domaćih i stranih turis
ta.

U kulturnoj rubrici »Šiben
skog lista«, koja se resprostria 
na čak dvije stranice, nalazimo 
niz vrijednih i zanimIjMh priloga. 
Tu  je napis o tamburašima Čet
vrte osnovne škole (direktor 
Vallmlr Vlahović. nastavnik mu
zičkog odgoja Božidar Grga) 
—  u tom sastavu muzicirali su 
Sanka VItIĆ, Paško Batinica, 
Allaa niipl, Radojka Bačić, 
Mato Kulušić, Ika Kardun, Ana 
Zorić, Sanka Buva, Branka 
Vudrag, Dragica Alaktić, Vinko 
Vudrag I Vodran Knažavlć. Po
sebno mjesto zauzima izvješta
vanje $ Festivala djeteta. Tako, 
na primjer, doznajemo da će re
ferate podnijeti Tomislav Goiu- 
bovlć, Mladen BJažIć, Dušan 
Radović, Višnja Lasta, MlllvoJ 
Matošsc, Dragan Lukić, Joalp  
Šentlja, Vojln Jalić, Tamara 
Srkulj, Sunčana Škrinjarić, Jo 
van ĐorđavIĆ, MIro Maroti, 
Zlatko Plbamik, Hrvoja Ju  ra
čić, llz t Rodanbarg, Vladimir 
Adamak I Konatantin Jozano- 
vlć. Možda nije zgorega prisjeti
ti se da su Festivale vijeće činili 
Jakov GrublšlĆ, Paro Budak, 
IJubIŠa Đokić, Drago Putnlko-

vlć, Emica Bago, Bosa Brado, 
Polde Dažman, ŠIme Gubari- 
na, Vojln Jalić, Branimir Krav- 
IJanac, Tona Krnić, Ivo Uvako- 
vlć, Ivan NapokoJ, Danica Mo
la, Mlljanko Paravić, Emil Para- 
vlna, Adolf PomaznI, Rafko 
Pralić, Dušan Radovć, Nada 
K rtc o i^  RIsto Stafanovski, Ja - 
naz Vrhunc I MIhallo Vukdra- 
gović.

U okviru kulturne rubrike 
Slavo Grubišić štampa prilog 
»Slom stoljetne austrijske vlasti 
u Šibeniku«, Ante B a d n ln  na
stavlja objavijivati feljton »Na 
svijetlim stazama književrrog 
razvitka«, a tu Je i osvrt na ko
mad »Ribarske svađo« koje je 
izvela dramska družina TLM  »B . 
KMrič« glumili su Ana Jollć, 
Jadranka Araa, Boris Marinov, 
Paško Calić, Damir Štrkalj, Mii- 
ka Jalić, Z ^ a  Antoloa, Irmia 
Bašlć, Miroslav Rajković, Dra
žen Baiamarić, Branko Matić, 
Petar Šarić I Vlatko PIlIžota. 
a ražisar Ja bio Joalp VIkario 
(scanograf Branko Friganović).

U sportskoj rubrici »Šiben
skog lista« nailazimo na vijest 
da je u posljednjem kolu prven
stva drugoligašs »Šibenik« 
pred svojim gledaocima (bilo ih 
je oko 300) p ob ija lo  ekipu 
»Zadra« sa 2:1. »Šibenik« je 
nastupio u sastavu Vlšlć, Friga- 
nović, Marand, Žaplna, Mltja- 
vlć, Grglć, Bakmaz, Lovrić, 
Orošnjak, Marinić I NInIć. Go
tove za domaće dali su Oroš
njak I Lovrić, a prema ocjeni 
Josipa Jakovljavića sudac šas- 
tlć bio ja vrlo dobar.

U kvalifikacijama za ulazak 
u Datmadnaku zonaku ligu sas
tali su se šibenski »Metalac«
I »Orkan« Iz Dugog Rata. Utak
mica je završila pobjedom do
maćina sa 4:1, ali to nija bilo 
dovoljno jar su Šibenčani utak
micu u Dugom Ratu izgubili sa 
4:0. Zgoditke za »Matalao« dati 
su Cm ogaća, šprijan, Šarić 
I Batiniea. (Nastavila ta ) 

J .  VESiEUĆ
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U  Tarcu. na otoku Komatu postoji crkvica. Jednom godišnje pred njom bude misa. U z to je vezan blagoslov polja, brodova I mora. Slavlje na suncu, moru /  kamenu dobiva posebnu draž

NEDJELJA
^i.SR PN JA^

NAKOm m A

P oput čovjeka i svako 
svetište ima vlastitu fizi* 
onom iju. Ta rac je izrazi
to osebujan i originalan. 

Po broju hodočasnika ne m o
že se usporediti s ostalim 
m jestima vjerničkog okuplja
nja. ali po  broju bro dova  teš
ko m u je naći prem ca. Upravo  
zato što svako svetište ima 
vlastitu fizionom iju (jasne o z 
nake po  kojim a se razlikuje 
od ostalih), trebalo bi imati 
I vlastitog teologa. N jegova bi 
misija bila da u ^ i  i prouči na
čine B o žje g  m ilosnog djelova
nja u dušam a vjernika. Kako 
Ta rac nije koplja ni jednog 
d ru go g  svetišta, zadaća teo
loga bila bi zaista zahtjevna. 
Ta j teolog —  uza svu stručnu 
naobrazbu —  m orao bi se 
držati načela: -T k o  želi učiti 
narod, treba prije učiti od na
rod a«. Te k  tada m oglo bi se 
oćekh/atl da će njegovo raz
mišljanje doprijeti do  srca.

Ta rac ima du gu povijest. 
Sačuvani su nam  ostaci sta
rokršćanske bazilike iz VI. 
stoljeća. Po elegantno građe
noj apsidi i gljivastim prozori
m a na njoj. m ože  se zaključiti 
da je to  bita Im pozantna gra -

TARAC - SVEIISIE 
$ LJUDSKIM LICEM

devina. Zasigu rno  je to bio 
središnji kultni objekt na k o r- 
natskom  po dručju . P o  toj g ra 
đevini čitav otok d u g o  je no 
sio ime O to k  t v .  Mari|e.

Današnja crkva građena je 
u XII. stoljeću. Po sjaju i veli
čini ne m o že  se usporediti 
s prvom . Ipak je značajna 
I uvrštena u spom enike kultu
re. S re ća  je što kod njezine 
gradnje nije srušena apsida 
stare crkve. Ta k o  apsida 
prvotne crkve ostaje svjedok 
kontinuiteta v je rn ičk o g  o k u p 
ljanja kroz stoljeća, uini se 
kao da pruža  duhovnu i m ate
rijalnu pozadinu kako svetištu 
t ^ o  i vjerničkoj po božnosti.

C rkva je po sveće na po h o 
du B lažene D jevice Marije 
Evanđeoski izvještaj govori 
da je M arija (nakon što je za 
čela Isusa) pošla u pohode 
Elizabeti (koja je ve ć  nosila

Ivana Krstitelja). P o  kalendaru 
do  g. 1970. taj blagdan se sla
vio 2. srpnja. B u d u ći da  je 
vjerničko okupljanje bilo ve 
zano uz taj datum , to se s a č u 
valo i nakon izm jene u kalen
daru. Te k  osam desetih  g o d i
na od luko m  žu p n o g a  savjeta 
žu p e  M urter z a  dan proslave 
izabrana je prva nedjelja 
u m jesecu srpnju. Učin jeno  je 
to u želji da se olakša dolazak 
vjernicim a, koji k ro z  tjedan ne 
bi m ogli sudjelovati.

O vo go d išn ja  proslava d o 
biva p o se bn u važnost. N a
vršava se 100. obljetnica od 
kupnje Kornata. D o  tada su ti 
otoci biti vlasništvo zadarske 
g o sp ode . Naši ljudi tam o su 
bili sam o pastiri. K upnjo m  
Kornati dolaze u po sjed  M u r- 
terana (i m anjeg bro ja B eti- 
njana). Novi vlasnici o d  pasti
ra polako postaju težaci pa ri

bari. C rk va  u Ta rca  ostaje 
svjedok tog po vijesno g hoda. 
T o  po tvrđuje  i sljedeća z g o 
da: Prošle godine na s im po zi
ju u Korruitim a s pom en uta  je 
i crkva u Ta rcu . Riječi p re d a 
vača o  proslavi blagdana 
u jednostavnosti i s irom aštvu 
izazvale su spontani plauz. 
M eni to  nešto govori.

Ta ra c  je ušao i u literaturu. 
U  knjizi -O s u n č a n i o to c i- (Z a 
gre b  1944.) naš pre ra no stra
dali književnik Je rk o  S kračić  
opisao je proslavu blagdana 
tridesetih godina o vo g a  sto
ljeća. Ta d a  se dolazilo u b ro 
do vim a be z m otora  što je 
značilo daleko veći napor. 
N je g o v  opis ostaje povijesni 
zapis 0 je d n o m  razdoblju.

Kako je re če n o  C rk va  tog 
dana u liturgiji slavi P oh o d 
B lažene D jevice M arije Eliza
beti. P o h o d  krije u sebi ljud

sku dim enziju susreta. U z  
M arijin p o h o d  veza n  je i po 
h od župn ik a  M urtera vjernici
m a koji tam o žive, raduju se 
i pate. Nije to  s am o njegov 
posjet. D olaze i drugi. Neki

I iz dalekih zemalja. Potom ci
m a naših starih pastira težaka 
i ribara dolaze toga dana 
u posjet nautičari, turisti, put
nici i namirnici. N akon susreta 
s  B o g o m  u liturgiji, m eđuljud
ski susreti dobivaju na toplini 
i srdačnosti. Marijina pjesm a 
•Veliča« (koja se toga dana 
pjeva u Evanđelju) kao da od
jekuje u razgovorim a i dobrim  
željam a ljudi koji se toga dana 
susreću. U  vrem enu kad se 
čuju  jadikovke kako nem a 
vrem ena ni za  svoje najbliže, 
postajem o jedni drugim a bliži, 
draži i važniji. B o g . koji je 
u osobi Isusa Krista postao 
čovjek, jasno nas uči da prije 
svega m o ram o  postati ~  lju
di. U p ra vo  u tom e prepozna
jem o ljudsko lice svetišta 
u  Ta rcu . V rijedno je doći I to 
doživjeti! don Ante SKRAČIĆ

OčiKJVAtUl U MMMMI SlOBODNl PLOVIDBI- U BCm

Očistili podmorje
U svrhu pripreme za sezonu, ali i radi zaštite okoliša u betir>- 

skoj marini organizirana je akcija čišćenja podmorja. Desetak 
ronilaca iz športskog društva -Ja s to g « iz Šibenika očistfli su 
oveći prostor, a takva će se akcija porioviti još jedanput tijekom 
ljetne sezone. U  ovoj marini k a ^^ ite ta  180 vezova, trenutačno 
ih je zauzeto stotinjak.

Pren>a riječima direktora marina Betina Borisa Ninića, tije
kom  srpnja se očekuju r>autičari sa sjevernog dijela ruiše obale, 
koji će se još više premještati u Dalmaciju pa tako i u betinsku 
marinu, ne samo što smo od njih jeftiniji za 40-50 posto,
I zbog atraktivnosti ovoga dijela obale. J .  PAPESA

D O M O U U B  U  S T R A N O J  Z E M U !  ( 2 )

T o m m a s e o  n ije  
upoznao hrvatski 
n a r o d
U povodu Članka o Nikoli 

Tommaseu »»Domoljub 
u stranoj zemlji, progna

nik u vlastitoj kući«, ne bih se 
baš složila s mišljenjem i izla
ganjem gospodina Milivoja Bla- 
ževića. budući da članak odiše 
mutnim protuslovljem o domo
ljublju Nikole Tommasea. Ša
ljem kopiju komentara »Spo
menik Nikoli Tommaseu« napi
sanog prije 100 godina, 1896. 
god. u ilustriranom listu »DOM  
I SVIET« broj 11. Ovo ne pišem 
iz nekih posebnih namjera, već 
toliko radi usporedbe, da se 
zna Što su mislili istinski hrvat

ski domoljubi prije 100 godina 
o Nikoli Tommaseu i njegovom 
domoljublju.

Niti je bio domoljub u stra
noj zemlji, a niti prognanik 
u vlastitoj kući. To se najbolje 
vidi u priloženoj »»Iskrica III«: 
Htio bih je da mi se prikaže do 
dna, hrvatski narode, duh tvoj 
nepoznati... Nitko te dobro još 
ne poznade od onih, koji ti go
vore, nitko ne mjeri upravo sla
bosti ni kreposti tvoje, a kako 
ćemo ti. ne poznajući te, po
moći?

Očito da se Nikola Tomma
seo nije trsio da upozna hrvat
ski narod I njegove probleme, 
pa kako bi mu mogao I pomo
ći. Nije li se mogao naći snaž
niji dokaz njegova domoljublja 
u toliko velikom njegovom 
opusu, Zinka BORAŠ, prof.

SPOMENIK NIKOLI TOMMASEU

|pomenik knJiš«Tsika Nikoli Tomotsea odkrit će 
•6 Q Šlbeulkn DA 81<« Mvibuji, i/kirmii <iii 
klptra RttmeDeaa, kojega je nariH iuiijuiiu- 

fllikl odbor odabrao, premda je ivoj narin hu nvaIcok 
pogleda liepo uepjeli bio prikaaao i šeuijaliii Kvinlić. 
Nego straočareki odbor abetrabirajoč od Premdove 
opomene pofitoj a svojim ee dići" htjede ovim
tobože dokasati simpatiju dalmatioskik italijsnoflla Ita* 
Ujaneem. Nikola Tommaseo, lotomak obiteiii koja se 
Je etarinom; kako nam to sam mletčanin Micbieli dn- 
kaaaje, svala Tomaiid i Tomaiev, rodio se daeva 9. 
listopada g. 1802 n Šibenika. Kako je ova obitelj pak 
došla do presimena Tommaseo Isbbo je protamaćiti, 
spomenemo li samo, da su o to vrieme Mietćani go- 
spodoTali u pravom smisla ricfli Dalmacijom. Tiranski 
Uletčani htjeli sa na svaki način, da odnimn Dalma
ciji čisti hrvatski inačaj, te je a ta svrhu lamediu 
ostalih oepodobitina i potalijančiia mnoga imena. Evu 
nekoliko primjera OerlniČ postadole Oerineo, Oetlnič 
Oetineo, Ivanilevič Olovanlalo, 1 t  d , takvu je ■Ud
binu doilvila i obitelj TomaŠič. Nikola Tommaseo tvr- 
dijaše dodaše, da Je njegovo presime nviek bilo Tom
maseo, ali nvailmo li, da ga Je droga domovioai 
kako ju i sam ivaše, Italija, bila posve osvojila, onda 
če nam lahko biti nači uzrok njegovol tvrdnji. Tom'- 
maaeo je učio retoriku i philosophlfu u splitskom 
sjemeništu, koje Je u svoje vrieme bilo na glasu 1 u 
kojemu su učili veliki Ugo Fosculu, Pavliiiovič i Imka 
Botič. Veoma mlad snputi se na sveučilište u l'iiduvu, 
g d je ^  bio profesor 1 veliki fllosof Aosmini, koji n 
velike savoll mladoga Tommasea, i koji imade veliki 
dio krivnie za Tommaseovo odrodjenje. Ood. 1822 Tom
maseo bi več proglašen doktorom prava 1 tada le 
povrati k domaćem ognjištu, gdjn se nlegovi rodjacl 
osobito obradovaše nad sjajnim nlegovim uspjehom. 
Ali Šibenik ne dostajalo pustopašnoj čudi TonmmHeovol,

i^ega je priteaala k tebi Italija, radi koje je počela i 
j ^ a t i  njegova IJabav piama Dalmaciji. Tommaaeo do
dale na više mjeeta trudio le da iarasi tvoja tinovaku 
ljabav prima Dalmaciji, ali ismedja redaka izbija, da 
je to priaiijeno, da ao tame puke fraze njegova tobože 
rodoljubna očitovanja; ova tvrdnja potvrdjuje i nje
gova brošura .Ai Dnlmati*, a kojoj odgovara dalma- 
tinake Hrvate od anekeije Hrvatskoj. On se sa Italiju 
dostaje 1 tamnice, on se sa nju trapi i trpi, dok sa 
biednn DalmacUn, koja o velike trebuje vjernih sinova, 
nalaiale tek jedva toliko vremena da napiše koju bro- 
Inriea, koje su bile u očitoj opreci sa bnđečim se dahom 
naroda, ea povjestl, u  narodnimi postniati. Burne go- 
dint_1846, kada je sva Evropa sabiiktila slobodoumnim 
dobom bude otemnitlen od aiistrtjsk<! vlade Hkii|>a na 
Uaninom, na nekoliko dana kasnije imrud ih obnjiru 
oslobodi Iz tamnice. Rada Anstrijaiici nIjeaoŠH n Mletke 
vodje mletačkoga ostHnka bile itrisiljeni imhječi. Tutn- 
maseo pobjegne n^K^ tjelesno slab i na ptd slie)). 
Ovdje se on oženi sa svojom ujegovateljicoui Dininsii- 
trnom Penello. Ood. 1868 povrati se u Itaiiju i uastsui 
se a Torinu. Ood. 1874 omrie od kapi n Floreneiji. 
Iza njegove emrti Italijenoi mu u mnogih građovih 
podigoše apomenike. Tommaaeo je bio vanredno nao* 
bražen čovjek. Napisao Je knjiga avakojakth atruka. 
Bio je pbiloioph, pjeantk, romanopisac, beletriatičar; 
njegova djela laeilu o ave grane liepe knj>2«: najgla
sovitija su mu djelat „Pjesničke uspomene**, „Estetski 
Rieč’ik**, roman „Vjera i ljepota**, mnoga philosophska 
djela, „SveobČi Blečnlk Italijauskog jezika", „Spisi o 
odgoju**, Tumač k Dantu i Drugo progonstvo.pMnogt 
iialijaniki kritičari obširuo ae bavile njigovim mnogo- 
etmčnim i neiscrpivim radom. Ndjkarakttriatičnije ga 
)e oelenio kritičar Fornaciarl, koji je u njemu rekao, 
da je u evemn bio grende (velik) ali u ničemu maaaimo 
(nniisdl). 1 _______

D O M I E T Broj 11- 1896.
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KAO ŠTO VIDITE,
VI NAŠU NOVU 
TELEFONSKU MREŽU 
NE VIDITE!

A  IPAK, N O V A  GSM  MREŽA CR O N ET098  
K O A JJE  HPT RAZVKD ZA N A S  JE  TU, 

a U E M  N A ŠE DRŽAVE.

M OŽETE VIDJETI SAM O  O V A J 
SlEM ENS-ov APARAT.
ITOJKDOSTMI

ItlEFONSM PRimUČa (BROjeVI) MREŽE CRONET 0981 SKVENSOVl Af^RAP PRODAJU SE 
U 20 TElEKOMUNIKACUStaH GNTARA HPT-o : BJELOVAR • ČAKOVEC »DUBROVNIC« GOSPIĆ 
• KARlOVAC»KOPRIVNICA»KRAPINA*OSUEK«PAZlN«POŽEGA*RUEKA*SISAK* 
SLAVONSKI BROO»SPLrr»ŠIBENIK»VARAŽDIN»VlNKOVa»VIROVITlCA»ZADAR»ZAGREB

Z A V O D  ZA Z A P O Š L JA V A N JE
SLOBODNA RADNA MJESTA

M INBTARSTVO RADA i SO CU AL- 
NE SKRBI ZAVOD ZA ZAPOŠLJA
VANJE, P.S.
I m enik
-  STRUČNI SURADNIK -  SAVJE- 

TODAVAC -  1 izvršitelj na od
ređeno vrijeme. VII. st. društve
nog amjera, 1 god. radnog is
kustva, položen stručni ispit. 
Natjecati se mogu i pristupnici 
koji nemaju položen državni 
stiučni ispit, ali su ga obvezni 
položiti u roku od godinu dana, 
od dana primanja u državnu 
službu.
ROK OGLASA: 2. 7. 1996. 

»UN EA CO O« 0 .0 .0 . ZAVNOH-a 1, 
ČAKOVEC
-  KOMERCUALNO-OPĆI POSLO

VI —  1 izvršitelj na neodređeno 
vrijeme. SSS Hi VSS. 12 mj. rad. 
Iskustva
ROK OGLASA: 2. 7. 1996. 

*eORADNJA« D.O. SiBENIK
-  TESAR —  5 izvršitelja na odre

đeno vrijeme, KV tesar
-  UPRAVITEU GRAOEV. STRO

JEVIMA —  10 izvršitelja na odre
đeno vrijeme, SSS
ROK OGLASA: 2. 7. 1996. 

CENTAR ZA ODGOJ I OBRAZOVA
NJE DJECE I OMLADINE ŠIBENIK
-  BLAGAJNIK -  FINANC. KNJI

GOVOĐA —  1 izvršitelj na odre
đeno vrijeme, SSS ekonomski 
stručni radnik,

-  DEFEKTOLOG -  1 izvrSitelj na

određeno vrijeme, VSS defekto
log

-  MEDiaNSKA SESTRA —  1 iz
vrSitelj na određeno vrijeme, IV. 
St. med. sestra, položen stručni 
ispit, položen vozački ispit »B« 
kategorije. 1 god. radnog Iskus
tva u struci

-  NJEGOVATEUICA -  1 izvrSitelj 
na određeno vrijeme, IV. st. ili 
SSS bez obzira na struku 
ROK OGLASA: 3. 7. 1996.

RH ŽUPANIJA ŠIBENSKA, UPRAV
NI ODJEL

— ~VODITEU ODSJEKA ZA DRUŠ
TVENE DJELATNOSTI UPRAV
NOG ODJELA ŽUPANUE ŠI
BENSKE -  1 izvrSitelj na odra
đeno vrijeme, VII. st. stručne 
spreme pravnog ili drugog od
govarajućeg smjera, 3 godine 
radnog iskustva, položen stručni 
ispit
ROK OGLASA: 2. 7. 1996.

G S m  NOVI KORAK U RAZVOJU HRVATSKIH TELEKOMUNIKACUA

HITNO i vrlo povoljno pro
dajem građevinski teren 
500 četvornih metara blizu 
mora Bilice— Stubalj. Put 
osiguran, struja, voda I te
lefon blizu terena. Javiti se 
na tel. 28-722.

a  MATIČNOG UREDA
r OBEM
DOBIU KĆER: Marijan I Kata Gorata, 
Valentin i Marina Pranić. Anđelko 
i Zdenka KendaS, ŠIme i MIranda Kur- 
aar, VelImir I Valentina Babun, Ante 
I Sanka Kneiavič, šime i Branka Kulu- 
Sič, Ante i Magdalena Jelič, Safet I Dla
na Keranović, Ivo I Sofija Skračič. 
D O BU  SINA: Dino i Silvija Lovrič. Ivica 
I Franka Bujaš, AHjert I MharKla Ken- 
deS, Željko I Jasminka šebez, Velimir 
i Valentina Babun, NIMca i Sandra Kre- 
čak. Iva i Ines Alekaič, Ivica i Valerija 
Franič, Ivan I Dijana Bara, Darko I Anita 
Stjepanovič, Darko I Gordarta Simec, 
Bore I Ivana Matič, Zoran I Halda Žlvko- 
vić, Vinko I Sllvana Plavčič, Mili i Mar

šala Mitrovič-Matič, Vladimir I Neda Ju - 
ran.
UMRU
Mara Blače (76), Josip FuStin (70), 
Marko Marić (SO). Nikola CeHč (77), 
Dane šloigor (49), Marija Paić (68). 
Ante Žeravica (66), Angisiina Delevič 
(72), Anđelka Brajkovič (74). Slavica 
Perkov (44), Stipe Komar (88), Ivan Ju - 
rič (90). Radojka šupe (54), Zorka Be- 
lamarlč (90), Neven Crvelin (17), Mliče 
VuHnovIč-Zlatsn (83), Šime Vučanovič 
(60), Ivan (Satara (74), Ana Uvaić (81). 
Katica Vikario (82), Ivanića Paran (76), 
Nedjeljko Knežević (46).

U UEĆAN JE  
na dragog auptuga I oca

^  I

ŠIME KEDŽO
28. VI. 1993. —  29. VI. 1996.

S ljubavlju I ponoaom čuvamo ua- 
poinoiHi na taba.
Žlv|a( ćaS uvQak u naSIm ardma. 
TVojI najmiliji: aupruga Mirjana, si
novi Tomislav I Ivan a obIMjIma

U UEĆAN JE
DaiM 7. lipnja 1996. godina navrši
la sa godina dana od amrti naSa 
draga majka I baka 

«• »

TONE BUJAŠ
iid. Ivana, rođena Kovač 

U Učini tvoga mira naka ta prate 
nača ljubav 1 ajačanja.
Uspomanu na tebe čuvaju: tvoj 
eln BoiMar, nevjesta Lovorfca 
unud Hrvoje I Danja 
Počivala u miru Botjemi

U SJEĆANJE 
Dana 1. arpnja 1966. godbie na- 
vrčava sa sedam godina od emrU 
nače nikad pret aSana aastre, 
svasUks I tata

ŠONJE DUUBIĆ
rodsna Belamatlč 

Smrt je jača od života, ali na I od 
ljubavi koju čuvamo za tebe, naj- 

Mita«
Draga Sonjal Uvijek si u nečim 
mislima I srcima.
S ljubavlju I počtovanjem čuvamo 
uspomanu na tebe.
T V ^  sestro: Mllka, Nada, Danica 
I Biserka s obiteljima, pomajka 
Marija
Počivala u mliul

(MAR
ŠIBENIK

^ jP IX 7 M T  županijska skupMna Žvvanije
k l  i  T  i l i  Mbonsto IZDAVAČ;

N o v in i  izdavačko

infmtnativaog centra 
V 4 . mvnaMjaibligarsaatlv^ ,

TvsanBUmC
Uređuje redakc^eki koleigdi:

BARANOVIC,

M «n ^ LONČAR, Suzana GRU- 
BIĆ. Ivan BURIČ. Branimir RE- 
RIŠA, foton^kHter VUson PO- 
UĆ.
V.d. ođgo^omog urednika »ŠH- 
bonskog lista«; Ivan BURIĆ - 

^ Uradnlčtvo; Ulica Božldaim Pet- 
raaoviča 3, Šibenik 
TELEFONI: centrala 36-610, 

’ UrediUitvo Šibenskog Ueta
30-100

t ^ a l » : ' !
TOETPLATA na U «, za tri mjese
ca SS. m  čest mjeseci S2, za godi
nu dana 104 kune. Za Inozmn- 
stvo dvostruko. Žirorečim; 
S460(H»S-97B Itod ZAP Šibenik 
Slike i rtdn̂ jdče ne vračamn

i  peosiMU* Reptđ^ta

OGOASS; i miJt jjtuiMC 2 i » f  
u inotuvrOeiteosti kune trn dan 
faktuiIrebkL Mali ^ taid , m>avt- 
jesCI građana 1 posebne usluge

Dabnacija 
Split, Hrvatske
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SRMN DRAGOJEVIC, TRKAČ ČELIČNIH NOGU

DRAGO Ml JE n o
U M  PRIDONIO

FESTIVALU
43-godišnji Srđan Drago- 

jević iz Buja koji u svom 
projektu ima nakanu pre
trčati Čitavu Hrvatsku, sti
gao je u utorak 25. lipnja 
I u naš grad. Maratonca 
Srđana Dragojevića dočeka
lo je mnoštvo okupljenih Ši
benčana koji su mu gro
moglasnim pljeskom dali 
potporu za uloženi trud, že
lju i volju te ljubav prema je
dinoj nam domovini Hrvat
skoj. jer u njezinu čast, 
zbog njezine slobode, de
mokracije i samostalnosti 
taj istarski maratonac odlu
čio se upravo na ovakav ko
rak. Svečani doček hrvat
skom maratoncu, kojeg po
zna Europa i svijet, organizi
rala je zajednica športskih 
udruga grada Šibenika a po
krovitelj je također bio grad 
Šibenik. Našeg priznatog 
maratonca dočekao je do- 
gradonačelnik grada Sibnei- 
ka šime Vikario koji mu je 
uručio cvijeće te suvenire 
grada Šibenika, šibensku 
kapu i odljev glave sa šiben
ske katedrale. U sklopu pro
jekta »Slobodna Hrvatska« 
prije dvije godine Srđan 
Dragojević otrčao je dionicu 
od Buja do Osijeka u dužini 
od šest stotina kilometara,

a sada uspješno trči tzv. 
južnu dionicu od Buja do 
Dubrovika u dužini od se
dam stotina kilometara. Pro
jekt bi po Srđanovim riječi
ma trebao završiti sljedeće 
godine kada bi Hrvatska 
u potpunosti trebala biti slo
bodna i kada bi hrvatski Vu
kovar trebao ući u pravni 
sustav hrvatske države. 
Projekt će se završiti marto- 
nom oko Istre u dužini od 
tristo tridest tri kilometra. 
Srđan Dragojević ima želju 
i namjeru sudjelovti, dakle 
otrčati najveću utrku na svi
jetu pod nazivom »Trans 
Amerika«. Šibenčani su po
čašćeni Srđanovim dolas
kom u vrijeme kada se u na
šem gradu održava manifes
tacija Međunarodnog dječ
jeg festivala. Odrasli, a po
sebno djeca bili su impresi
onirani nastupom tog mara
tonca koji je na svoj način 
uveličao šibensku manifes
taciju. »Drago mi je što ovu 
južnu dionicu istrčavam up
ravo u vrijeme održavanja 
vašeg festivala, na taj način 
•i ja sam pridonio njegovoj 
popularnosti kod nas i u svi
jetu«, kazao je Srđan Drago
jević.

S.B.

IZ PERA DOKONOG ŠJORA

FESTIVAL
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